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Sällskapet Strömstierna – Nyhetsbrev 63 
 
Hej alla, 
 
Nyhetsbrev 63 kommer nu som brev numro två år 2025, detta enligt vår månadsplan. 
 
Utöver nyheterna i detta brev om Lysekils historia finns de gamla nyhetsbreven tillgängliga på vår hemsida: 
Nyhetsbrev 1: 1543 – 1587. N:o 2: fram till år 1610. N:o 3: till 1658-02-26. N:o 4: till 1679-08-22. N:o 5: till år 
1700 (Lotsstation på Lotsberget). N:o 6: till freden i Nystad 1721-08-30. N:o 7: till 1747 cirka. N:o 8: till 1778-
01-24. N:o 9: till år 1800. N:o 10: till fredsavtalet med Norge 1814. N:o 11: till år 1830. N:o 12: till 
köpingsbildandet 1836-02-27. N:o 13: till 1843. N:o 14: till 1850. N:o 15: till 1857. N:o 16: fram till 1860, N:o 
17: till 1863. N:o 18: 1864-1866. N:o 19: 1867-1870. N:o 20: 1871-1873. N:o 21: 1874-1876. N:o 22: 1877-
1879. N:o 23: 1880-1881. N:o 24: 1882-1883. N:o 25: 1884-1886. N:o 26: 1887-1888. N:o 27: 1889. N:o 28: 
1890. N:o 29: 1891. N:o 30: 1892. N:o 31: 1893. N:o 32: 1894. N:o 33 1895. N:o 34 1896. N:o 35 1897. N:o 36 
1898-1899. N:o 37 1900-1901. N:o 38 1902. N:o 39 1903. N:o 40 1904. N:o 41 1905. N:o 42 1906. N:o 43 
1907. N:o 44 1908. N:o 45 1909. N:o 46 1910. N:o 47 1911. N:o 48 1912. N:o 49 1913. N:o 50 1914. N:o 51 
1915. N:o 52 1916. N:o 53 1917. N:o 54 1918. N:o 55 1919. N:o 56 1920. N:o 57 1921. N:o 58 1922. N:o 59 
1923. N:o 60 1924. N:o 61 1925. N:o 62 1926. 
 
Nyhetsbrev 63 tar upp händelser i Lysekil år 1927. Från Lysekil finns det åter ett stort antal 
utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll om bland annat det blivande nya försörjningshemmet, 
hamnen, järnvägen, Murrayska villafastigheten, stadsplanen med fastighetsregister och de 
olika styrelserna i staden samt tomtförsäljningar (se Register). 
 
Det finns mycket mer att läsa i Stadsfullmäktiges protokoll från år 1927 på vår hemsida – för 
rubriker, se Stadsfullmäktiges protokoll, Register – i slutet på detta Nyhetsbrev. 
 
Som vanligt är understrykningar i texten eller [tillägg av text] mina kompletteringar i syfte att 
förtydliga informationen, bland annat gäller det att ta fram fullständiga namn på personer. 
 
Nyhet 
När Ni läser denna Lysekils historia har jag källreferenser till de flesta händelser. Tanken med 
detta är dels att visa var informationen är hämtad, dels att stimulera till mer läsning. Ni kan på 
vår hemsida även hitta en Källförteckning över litteratur som berör Bohuslän och Lysekil. 
 
Nyhetsbrev 14 innehåller en förteckning över Förkortningar. Listan med förkortningar till 
källor och personer kan vara användbar. Några förkortningar kan vara ersatta med klartext! 
 
Om Ni vill kommentera innehållet i denna Lysekils historia är Ni givetvis välkomna! 
Nästa Nyhetsbrev numro 64 kommer att sändas ut till Er i slutet av mars 2025. 
 
Mvh Per Stenros 
perstenros@gmail.com  
 
./ 

mailto:perstenros@gmail.com
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LYSEKIL 1927 

 
1926-1927 Den socialdemokratiska stadsfullmäktigegruppen i Lysekil påtalar de mindre 

goda driftsresultaten vid Lysekils järnväg samt föreslår vissa 
besparingsåtgärder. Denna kritik och dessa förslag åstadkommer en del oro, 
men tyder dock på att gruppen haft rätt. En utredning företas och under 1927 
löses frågan efter de linjer gruppen gått in för. Detta visar sig medföra en 
besparing i järnvägens förvaltning på cirka 20.000 kronor. (LAK, sid 69) 

 
1927 Kunglig Maj:t utfärdar en ny skolordning som gör att flickor får tillträde till de 

statliga läroverken. Vid denna tid börjar även kommunala flickskolor inrättas. 
 
1927 Lysekils Arbetarekommun antar ett uttalande riktat mot Skolöverstyrelsen där 

man kräver att katekesen skall slopas i skolundervisningen. 
 
1927 Ångaren OSCAR DICKSON kolliderar med ett annat fartyg i Oslofjorden och 

sjunker. Ångaren bärgas och får namnet OSLO. Ägare är Ångbåts AB 
Bohuslänska Kusten. (LP 2007-08-10) 

 
1927 Skeppare Oscar Gustavsson från Edshultshall samt ännu en båt från 

Edshultshall och en båt från Rossö är de enda svenska fiskarna vid Island. (LP 
1997-09-03) 

 
1927 Den omhuldade populära tennissporten har i hög grad befruktats av de 

tennisstjärnor som här varit badgäster och det var närmast för badgäster 
badhusstyrelsen utanför Fridhem 1927 lät anlägga de moderna tennisbanor, 
som nu befinna sig i stadens ägo. (Fritz Lüsch, sid 102) 

 
1927 På initiativ av juvelerare Gordon Wikström, direktör John Möller, konsul 

Alfred Bovik och fabrikör Gustaf Robert Bundsen bildas Seglarklubben L.L, 
med huvudsaklig uppgift att stödja Lysekils Segel Sällskap, LSS. 
Medlemsskapet begränsas till styrelseledamöter och aktiva medlemmar i LSS. 
Klubbens förste ordförande blir Gordon Wikström. (Grusell, sid 107-110) [Anm: 
Jämför med TF/LP 2007-05-09 samt LP 2005-04-08.] 

 
1927 IF Kamraterna i Lysekil arrangerar Distrikt-Mästerskap i inomhusidrott med 

många deltagare och fina resultat. Stora poängplockare är Gunnar Kroll från 
Göteborg som tävlar för Bohusläns Regementes idrottsförening samt löjtnant 
Karl Hugosson som också tävlar för I17. Karl Hugosson blir sedermera 
regementschef i Östersund. Lysekil får en värdig DM-vinnare i Bertil Olsson 
som gör sig känd genom sina stilrena hopp. (Grusell, sid 102) 

 
1927-01-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 2 (avskrift KJ): 
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 Det antecknades, att stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till och 
med slutet av år 1930: 
1) Fabrikören Elis Luckey. 
2) Konsuln John Sterner. 
3) Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
4) Redaktören Axel Ljungberg. 
5) Fabrikören Gust. Karlson. 
6) Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
7) Handlanden S. P. Ekblad. 
8) Disponenten Ludv. Andersson. 
9) Mekanikern Otto Olsson. 
10) Gjutaren Karl Källén. 
11) Stenhuggeriförmannen Jakob Pettersson. 
12) Handlanden Frits G. Olsson. 
13) Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
14) Musikdirektören Karl Sandström. 
15) Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin. 
16) Filaren Svante J. Johansson. 
17) Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
18) Lokföraren Hjalmar Sörensen. 
19) Inspektoren Lorentz Jonsson. 
20) Apotekaren Karl Aulin. 
21) Fabrikören Wiktor Lindbom. 
22) Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
23) Redaktören Harald Fors. 
24) Glasmästaren Albert Andersson. 

 
1927-01-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 8 (avskrift KJ): 
 Val efter de med 1926 års slut avgångna ledamöterna och suppleanterna i 

valkommittén skulle nu företagas för innevarande år. 
 
Valet av ledamöter utföll så, att herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch, 
disponenten Ludv. Andersson, riksdagsmannen Carl Brännberg och 
handlanden S. P. Ekblad omvaldes, och fabrikören Wiktor Lindbom nyvaldes. 
 
Suppleantvalet utföll så, att herrar fabrikören Elis Luckey och 
stenhuggeriförmannen Jakob Pettersson omvaldes, och mekanikern herr Otto 
Olsson nyvaldes. 
 
Till kommitténs ordförande omvaldes enhälligt herr Lüsch. 

 
1927-01-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 9 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren anmälde, att den nyvalt herrar redaktören Axel Ljungberg 

och riksdagsmannen Carl Brännberg till respektive ordförande och vice 
ordförande för innevarande år, och lades denna anmälan till handlingarna. 
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1927-01-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 14 (avskrift KJ): 
 Till förnyad behandling upptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 30 

nästlidne december behandlade ärendet, byggnadsnämndens förslag till ändring 
av stadsplanen och byggnadsbestämmelserna, vid vilket tillfälle 
stadsfullmäktige beslöto att remittera viss del av ärendet till drätselkammaren. 

 
 Med anledning av denna remiss förelåg nu följande skrivelse: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
7 januari 1927. 
Närvarande: herrar redaktören Axel Ljungberg, konsuln Alfr. Bovik, 
byggmästaren Rob. G. Christensson, riksdagsmannen Carl Brännberg, 
mekanikern Otto Olsson och handlanden Fritz G. Olsson samt stadsingenjören 
Sven H. Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 6. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 30 nästlidne december 
att till drätselkammaren remittera byggnadsnämndens förslag till ändring av 
stadsplanen och byggnadsbestämmelserna, i vad mån den å förslaget angivna 
tomtindelningen rör frågan om stadens framtida lösningsskyldighet av 
tomtdelar, som äro på olika ägares hand. 
 
På anmodan av drätselkammarens herr ordförande hade stadsingenjören 
inkommit med förteckning över den areal och de jordägare som berörs av den 
del av förslaget, vilken remitterats till kammaren. 

 
Förteckningen upptog följande arealer och jordägare: areal. 
Del av inägolott XV ägare Emma Pihl 425 kvm. 
Del av inägolott XXI ägare Charlotta Wallin, med byggnad 210 ” 
Del av inägolott XXIV ägare J. A. Andersons barn 130 ” 
Del av inägolott XXIV ägare J. A. Andersons barn 70 ” 
Del av inägolott XXV och XXVI ägare Axel Nilsson (& gatumark) 500 ” 
Oskiftad mark ägare Christina Boklund 325 ” 
Del av inägolott LII och LIII ägare O. G. Löfving 75 ” 
Del av inägolott XLVII ägare Ad. H. Lycke m. fl. 225 ” 
Del av inägolott XLV ägare Skandiaverken, A.-B. 225 ” 
Del av inägolott XXXV ägare Albin Pihl 315 ” 
Summa tomtmark 2.500 kvm 

 
Sedan stadsingenjören för kammaren lämnat närmare anvisning å de ovan 
berörda markdelarna, beslöt kammaren att hos stadsfullmäktige såsom sin 
mening framhålla följande. 
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Att den föreslagna tomtindelningen i görligaste mån tillgodose kravet på 
sparsamhet beträffande stadens skyldighet att träda emellan för 
åstadkommande av en ändamålsenlig fastighetsbildning; 
 
Att i samtliga fall, där lösenskyldighet föreligger, den föreslagna 
tomtindelningen uppgjorts så, att stadens lösningsplikt endast gäller tomtdelar, 
av vilka var och en är mindre än halv tomt; 
 
Att, enär det nu icke är fråga om att söka fastställelse å tomtindelningen, och 
stadens lösningsplikt inträder först ett år efter det sådan fastställelse skett, 
möjlighet bör föreligga för en uppgörelse i godo mellan respektive ägare, 
vadan stadens kapitalutlägg för tomtindelningens successiva genomförande 
böra kunna begränsas till jämförelsevis ringa storlek. 
 
I förestående beslut deltog ej herr Christenson. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST. 

 
1927-01-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 19 (avskrift KJ): 

Herr Källén påtalade de skedda uppsägningarna och ifrågasatta indragningarna 
vid Lysekils järnväg vilket väckt misstämning på många håll, varför han 
uttalade önskemålet av närmare upplysningar i saken från styrelsehåll. 

 
Herr ordföranden hänvisade till stadsfullmäktiges protokoll av den 18 juni förra 
året, då frågan om direktiv till stadens ombud behandlades, och vid vilket 
tillfälle beslut i enlighet med drätselkammarens förslag fattades om uttalande 
av önskemålet om vidtagande av besparingar i den mån sådana kunna göras 
utan att förorsaka den trafikerande allmänheten olägenheter. 
 
Talaren framhöll, att järnvägsbolagets förlust under det gångna året torde 
uppgå till omkring 60.000 kronor, vilken förlust mest har sin grund i de 
uteblivna stenfrakterna, och då det ej funnos någon möjlighet för styrelsen att 
åstadkomma ökade inkomster för järnvägen, så vore det ej annat att göra en att 
söka nedbringa utgifterna. Man hade tänkt sig trenne sätt härvidlag nämligen 
minskning av utgifterna för slipers från 40- till 20.000 kronor och besparing å 
tjänstemannalöner med 20.000 kronor samt tågindragning, vilken senare fråga 
styrelsen bordlagt. Meddelade att det vore sanning, att de tre 
stationsföreståndarna uppsagts, men att lokmästaren själv sagt upp sig. Antog 
att respektive järnvägsmannaorganisationer komme att taga hand om sina 
medlemmar, varför stationsföreståndarnas utkomstmöjligheter för framtiden ej 
vore stängda. Påpekade lämpligheten av att järnvägsbolagets styrelse i lugn och 
ro finge sköta ifrågavarande angelägenheter. 
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Herr Källén tackade för dessa upplysningar men ifrågasatte lämpligheten av att 
ändra tre stationer till hållplatser med kvinnlig betjäning. Ansåg att man för 
upphjälpande av järnvägens ekonomi borde försöka få posten förlagd till 
järnvägsstationerna vid linjen, 
 
Herr Ekblad var av den meningen, att järnvägen borde spara med hänsyn till de 
högre tjänstemännen och ej såsom skett huvudsakligen beträffande de lägre. 
 
Herr ordföranden meddelade, att underhandlingar angående posten redan 
inletts och påpekade, att järnvägens kontrakt endast innefattar två verkliga 
stationer nämligen Lysekil och Brodalen, och att de övriga avsetts att vara 
endast hållplatser. Vidare framhöll talaren, att varje framkommet förslag till 
förbättrande av järnvägens ekonomi synnerligen noga prövats, innan beslut 
fattats av styrelsen, vars sammansättning av ledamöter från olika håll och 
skilda politiska åskådningar borde göra, att den finge räkna med att ha 
allmänhetens förtroende. Sade sig gärna vara villig ställa sin plats i styrelsen 
till förfogande. 
 
Herr Foss fann, att man härvidlag liksom på många andra håll, att det skulle 
göras besparingar vid ett företag, hållit sig mest till de lägre inkomsttagarna. 
Ansåg det egendomligt att stenbolagen behövt transportera sten över järnvägen 
till Vrångebäck- framhöll att oviljan mot tillvägagångssättet med stationerna 
vore stark och allmän på landsbygden utan hänsyn till någon som helst politisk 
uppfattning. Talaren hade fäst sig vid ett uttalande i en insändare i en av 
ortstidningarna, i vilken det framhölls, att landsbygdens ombuds uppgifter på 
järnvägens bolagsstämmor enbart bestode i att sanktionera de 
stadsfullmäktigebeslut som på dessa stämmor framfördes genom stadens 
ombud. 
 
Herr Ljungberg ville ej fatta någon viss ståndpunkt till själva sakfrågan men 
framhöll olämpligheten av att stadsfullmäktige blev en parallellstyrelse med 
den ordinarie järnvägsstyrelsen, som tillsatts av bolagsstämman, och att det 
vore ganska ömtåligt att offentligen diskutera sådana spörsmål som de 
ifrågavarande. Talaren framhöll, att om järnvägens angelägenheter skulle börja 
att diskuteras såväl i Lysekils stadsfullmäktige som i landsbygdens 
kommunalfullmäktige och å dess kommunalstämmor, så kunde detta bliva till 
stor skada för järnvägen. 
 
Herr ordföranden anslöt sig helt till herr Ljungbergs uttalande i saken och 
framhöll, att Lelångenbanan, som endast under ett par års tid lämnat någon 
vinst och i övrigt gått med förlust, aldrig givit stadsfullmäktige i Uddevalla 
anledning att blanda sig i densammas affärer, vilka ensamt skötts av järnvägens 
styrelse. Vidare ansåg talaren, att då härvarande järnvägsstyrelse inom sig har 
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sådana experter på stenindustrins område som herrar Sterner och Tinggren, så 
komme nog stenindustrins berättigade anspråk att av järnvägen tillgodoses. 
 
Herr Sterner delade herr ordförandens uppfattning i saken och påpekade 
beträffande stenfrakterna, att det i många fall vore lämpligt för exportörerna att 
forsla stenen till egen lastplats. Beträffande besparingars åstadkommande i 
förevarande fall ansåg talaren det kanske vara bäst att uppsäga hela 
järnvägspersonalen. Framhöll den starka konkurrensen järnvägen har att 
utkämpa med bilarna, en konkurrens som varje dag skärpes. 
 
Sedan debatten förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, att ärendet icke 
för närvarande skulle föranleda någon stadsfullmäktiges åtgärd. (Lysekils 
Stadsfullmäktige 1927, § 19/KJ) 

 
1927-01-25 Lysekils arbetarekommun anordnar ett opinonsmöte i Lysekils Folkets Hus 

med redaktör Gustav Karlsson, Munkedal, som inledare. Orsaken är att finna i 
”katekesivrarnas rabalder, upprop och namnunderskrifter m.m. angående ökad 
katekesundervisning”. En resolution antas och tillställs skolöverstyrelsen. (LAK, 
sid 59) 

 
1927-02-02 Lysekils Gymnastikförening, LGF, bildas. Till styrelse väljs prost Fritz Lüsch, 

ordförande, Valter Börjesson, Algot Engblom, Blenda Forsberg, Verner 
Hernström, Sigfrid Sandström och Axel Östberg. Suppleanter är Gillis 
Eriksson, Gunhild Krook och Gordon Wikström. Till föreningens första ledare 
utses Algot Engblom, herrar, och Gillis Eriksson, damer. (LP 1997-12-18) 

 
1927-02-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 32 (avskrift KJ): 
 Från Lysekils Pilsnerdricksutskänknings Aktiebolag förelåg skrivelse med 

anhållan om stadsfullmäktiges yttrande över bolagsstyrelsens förslag till 
användning av bolagets vinstmedel, kronor 2.879:79, för tiden oktober t. o. m. 
december 1926, vilket förslag innefattade följande: 
 
6 % utdelning till aktieägarna, räknat från inbetalningsdagen  
den 1 februari 1926  330:- 
Avsättande till reservfond  287:98 
Överförande till vinst- & förlustkonto  2.261:81 
 Kronor 2.879:79 
 
Härjämte förelåg styrelse- och revisionsberättelser över bolagets verksamhet 
för nämnda tid, och hade revisorerna tillstyrkt bolagsstyrelsens förslag till dylik 
användning av ifrågavarande vinstmedel. 
 
Stadsfullmäktiges ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren, 
som enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige instämma i styrelsens av 
revisorerna tillstyrkta förslag till nämnda medels användning. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt göra det uttalandet, att de intet hade att emot 
sagda förslag till vinstmedlens användning erinra. 

 
1927-02-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 33 (avskrift KJ): 
 Från brandstyrelsen förelåg förslag rörande eventuellt blivande 

överenskommelse mellan staden och Slättens municipalsamhälle om lämnandet 
av eldsläckningshjälp till detsamma. 
 
Då beslut inom brandstyrelsen i denna fråga fattades, var detsamma icke 
enhälligt utan till och med granska divergerande. 
 
Följande talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr Christenson redogjorde noga för frågans uppkomst och behandling samt 
utvecklade sina synpunkter till densamma. 
 
Herr Brännberg ansåg det onödigt att i stadsfullmäktige driva upp strid i denna 
fråga på grund av de skiljaktiga meningar, som rått om densamma i 
brandstyrelsen. 
 
Herrar Sterner, Ekblad och Luckey förordade ärendets återremiss till 
brandstyrelsen. 
 
Herr Otto Olsson uttalade önskemålet av frågans avgörande i dag och framhöll, 
att det ej varit några meningsskiljaktigheter inom brandstyrelsen om själva 
förslaget, utan att dessa gällt huruvida överenskommelsen skulle bliva ett 
provisorium eller ej. 
 
Herr Ljungberg ansåg, att brandstyrelsens föreliggande förslag kunde 
godkännas med någon ändring i formuleringen, och att överenskommelsen 
kunde gälla på försök, ej provisorium, under ett års tid med tre månaders 
ömsesidig uppsägning. 
 
Herr ordföranden understödde förslaget om återremiss och ansåg, att Slättens 
municipalsamhälle borde godkänna preliminärt förslag i saken, varefter det 
skulle framläggas för stadsfullmäktiges prövning och godkännande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöt stadsfullmäktige, utan votering 
att återremittera ärendet till brandstyrelsen med uttalande av dels önskemålet 
om att dylik överenskommelse kunde göras på försök, ej provision, under ett 
års tid med tre månaders ömsesidig uppsägning, dels att Slättens 
municipalsamhälle borde godkänna preliminärt förslag i saken, varefter 
detsamma skulle framläggas för stadsfullmäktiges prövning och godkännande. 
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1927-02-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 35 (avskrift KJ): 
Handels- och sjöfartsnämnden hade till stadsfullmäktige överlämnat 
nedanstående skrivelse tillika med nämndens protokoll för den 24 nästlidne 
januari med tillstyrkan om bifall till framställningen i nämnda skrivelse: 

 
”Till Handels- och Sjöfartsnämnden, Lysekil. 
 
Undertecknad styrelse får härmed på uppdrag av Lysekils Hantverks- och 
Industriförening på dess sammanträde den 9 dec. 1926 hemställa hos Eder, att 
Ni vilja lämna Eder tillstyrkan hos Kunglig Maj:t för den ansökan som 
inlämnats för en busslinje Lysekil – Skalhamn och Lysekil – Sjöbol. 
 
Det är alldeles påtagligt att en busslinje, som den planerade med Skalhamn, 
Sjöbol med närliggande platser och samhällen kommer att för Lysekils stad 
draga med sig en del goda fördelar icke minst på handelns och affärslivets 
område. 
 
Det finns som bekant flerfaldiga exempel på, att i städer där busstrafik kommit 
till stånd, just affärslivet fått fart och framgång på grund av nämnda 
trafikmedel. Vår närmaste grannstad Uddevalla står just i begrepp att upprätta 
busslinjer bland annat berörande Fiskebäckskil och Grundsund. Även detta ett 
bevis på den stora betydelse som genom busstrafik kan tillföras ett 
handelscentrum. 
 
Det har också från lantbefolkningens sida i de trakter, bussen skulle passera, 
vistats ett stort intresse för dess tillkomst. Att trafiken på Lysekils Järnväg 
skulle bliva lidande av busslinjens tillkomst behöver ej befaras då det är minst 
7 kilometer från berörda platser och närmaste station på LyJ. 
Trafikmöjligheterna till dessa platser äro ganska besvärliga och befolkningen 
uttalar därför som en allmänt omfattad önskan att linjen måtte komma till 
stånd. Att förbindelsen blir till stort gagn kan knappast bestridas. 
 
Lysekil den 13 dec. 1926 
 
Styrelsen för Lysekils Hantverks- och Industriförening. 
WIKTOR LINDBOM, GORDON WIKSTRÖM. ALBERT 
ANDERSSON. 
A. J. OLSSON. EMILJ JOHANSSON. AXEL PEHRSSON.” 
 
 
Skrivelserna i ärendet lästes, varefter följande talare yttrade sig under den i det 
samma uppkomna diskussionen: 
 
Herr Luckey påpekade, att handels- och sjöfartsnämnden varit fullt enig om att 
hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till framställningen. 
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Herr Sterner sade sig vilja fasthålla sin föregående uppfattning om, att linjerna 
i fråga ej komme att tillföra större resandeström, men väl i stället förorsaka 
järnvägen och de här trafikerande passagerarebåtarna stort ekonomiskt 
avbräck. Järnvägens ekonomi är redan undergrävd genom den starka 
biltrafiken, och skulle man nu få dessa båda busslinjer, så kommer järnvägens 
trafik att ytterligare minskas. 
 
Herr Ludv. Andersson talade för bifall till framställningen, då han hyste den 
uppfattningen, att varken järnvägen eller passagerarebåtarna komme att lida 
någon nämnvärd skada, om dessa busslinjer skulle komma till stånd. 
 
Herr t. f. borgmästaren Centerwall redogjorde för de yttranden från styrelsen 
för Lysekils Järnvägsaktiebolag och passagerarbåtarnas rederier magistraten 
infordrat med hänsyn till dessa busslinjer. Att järnvägen skulle lida av sådan 
trafik vore otvivelaktigt, och ifrågavarande rederier hade förklarat sig skola 
upphöra med passagerarbåtstrafiken på de hamnplatser, vilka finge 
bussförbindelse med Lysekil. 
 
Herr Ludv. Andersson ansåg nämnda rederiets uttalade endast vara ett tomt 
hot, varvid man ej borde fästa något avseende. 
 
Herr Brännberg fann det ganska förklarligt att järnvägens styrelse och båtarnas 
rederier söka att hindra uppkomsten av dessa busslinjer, men det vore dock ett 
faktum, att snabba och bekväma förbindelser gåvo större rörlighet åt 
affärslivet. Anslöt sig till bifallsyrkandet. 
 
Herr Ekblad framhöll det fullt berättigade i, att dylika busslinjer komme till 
stånd, och understödde bifallsyrkandet. 
 
Herr ordföranden sade sig vilja rösta för avslag härvidlag och påpekade, att han 
i likhet med herr Sterner varit med om att inom styrelsen för Lysekils 
Järnvägsaktiebolag avstyrka dessa busslinjers upprättande samt uttalade 
förhoppning om, att Stångenäs vägstyrelse komme att säga nej till detta projekt 
liksom Sotenäs vägstyrelse gjort med hänsyn till busslinjen Hallinden – 
Sotenäs. 
 
Herr Ljungberg ansåg det hava varit bäst, om förslaget ej kommit upp i 
stadsfullmäktige, men då nu så skett, kunde man ej gärna rösta emot detsamma. 
talaren trodde dock ej, att dessa busslinjer skulle få så stor betydelse, och 
uppenbart vore det, att genom desamma icke något nytt handelsområde kunde 
vinnas för staden. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till att avstyrka framställningen, dels att avstyrka 
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densamma förklarat den förstnämnda propositionen vara med övervägande ja 
besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringspropositionen: 
 
”Den, som vill, att stadsfullmäktige skola hos Kunglig Maj:t tillstyrka bifall till 
dylik framställning om dessa busslinjer, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att hos Kunglig Maj:t avstyrka bifall 
till dylik framställning om dessa busslinjer.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herrar Christenson och 
Jonson ej deltogo, röstade herrar Brännberg, Luckey, Ljungberg, Karlson, 
Ekblad, Ludv. Andersson, Otto Olsson, Källén, Pettersson, Fritz G. Olsson, 
Evald I. Andersson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar Johansson, 
Aulin, Lindbom, Arsenius, Foss och Albert Andersson ja, men herrar Sterner, 
Sörensen och ordföranden nej. 
 
Med 19 röster mot 3 hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla ja-
propositionen. 
 
Mot detta beslut inlämnade herrar ordföranden och Sterner senare följande 
reservation: 
 
”RESERVATION”. 
 
Mot ovanstående beslut reservera sig undertecknade av följande skäl: 
 
Den tillärnade busslinjen kommer på en sträcka av cirka 7 kilometer följa 
Lysekils järnväg, som härunder tvenne gånger korsa landsvägen, och det ligger 
följaktligen i öppen dag, att den kommer att avhända järnvägen inkomster, som 
annars kunde influtit den samma. 
 
Mellan busslinjens ändstationer i Lyse och Lysekil finnas redan nu följande 
kommunikationer: till sjöss: 6 dagar i veckan, därav 4 tur och retur och 2 i 
endera riktningen; med järnvägen Lysekil – Lyse 3 ggr dagligen i vardera 
riktningen, lördagar 4. Dessutom finnas i Lyse tre och i Lysekil flera 
trafikbilars för tillfälliga hastigt påkomna resor, vadan det legitima 
kommunikationsbehovet får anses var fullt tillfredsställt med nuvarande 
anordningar. 
 
Nöjeslystnadens eventuella behov av nya kommunikationer torde i våra dagar 
knappast i högre grad böra uppmuntras. 
 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 63.docNyhetsbrev 63 20250221 © Per Stenros Sid 12 
 

Stadsfullmäktiges majoritet må hava att stödja åtgärder, som het visst menligt 
komma att inverka på värdet av det kapital Lysekils stad och dess enskilda 
offrat för att åstadkomma järnvägen Lysekil – Smedberg, men det ännu större 
kapital andra kommuner. Länets landsting och staten tillsammans tecknat i 
detta företag borde icke utan tungt vägande skäl genom extra åtgärder utsättas 
för ännu större risk, än som redan genom motorfordonens utbredning 
förefinnes. 
 
Från Sjöbol är avståndet till Rixö stenhuggeri enligt sjökort ½ distansminut, 
således föga över 900 m. komme den tillärnade busslinjen till stånd, ligger nära 
till hands, att befolkningen i Rixö anlitar denna linje i Rixö anlitar denna linje 
och fortsätter sjöledes i stället för som hittills med Lysekils järnväg till 
Lökebacken. Konsekvent måste licens för denna busslinje leda till nya sådana 
på den goda Stångenäsvägen utefter hela järnvägen, och räntabiliteten av det i 
Lysekils järnväg nedlagda kapitalet förvandlas i ett ännu större minus än det på 
kronor 60.000:- som trafikräkenskaperna för sistförflutna året utvisa.  
 
FRITZ LÜSCH.  JOHN STERNER.” 
(Lysekils Stadsfullmäktige 1927, § 35/KJ) 

 
1927-03-09 Segelsällskapet SS Gullmar, SSG, bildas vid ett möte på Lysekil Stadshotell. 

48 personer antecknar sitt medlemsintresse. Bland de första medlemmarna 
finns Ernst Andersson, Evald Andersson, Eric Gunnar Bovik, David Callert, 
Erik Callert, Georg Callert, Gunnar Callert, Erik Carlsson, Gösta Carlsson 
(Drogen), Gunnar Flodin, Ivar Hyllengren, Per Johansson, Åke Kjellsson, 
Harald Lindman, Knut Lycke, Henning Malm, Hugo Nilsson, Arnold Ohlsson, 
Axel Radhe, Carsten Snell och Nils Wickberg. Medlemsavgiften är tio kronor. 
SSG seglar i början huvudsakligen kosterbåtar. Klubben skall även ordna 
klubb- och sällskapsaftnar för medlemmar och damer. (Terje Fredh, LP 2007-05-09) 
(LP 2005-04-08) [Anm: Seglarklubben LL, stiftad den 9 mars 1927, med Lysekil som hemort, 
har till uppgift och ändamål att med pietetsfullt iakttagande av sina traditioner stödja Lysekils 
Segelsällskap Gullmar (LSSG), samt främja och utveckla segelsport, lustsegling och annat 
sjöliv samt verka för god sammanhållning mellan sina medlemmar. 
(www.lssg.se/SeglarklubbenLL)] 

 
1927-03-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 52 (avskrift KJ): 
 Från Kungl. Telegrafverkets linjedirektör i Göteborg förelåg skrivelse 

varigenom meddelades, att de av stadsfullmäktige den 30 december 1926 
uppställda villkoren rörande överenskommelses träffande mellan staden och 
Telegrafverket om ledningars framdragning m. m. äro för Telegrafverkets del 
oantagbara, och lades denna skrivelse till handlingarna. 

 
1927-03-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 53 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse meddelade magistraten, att Kungl. Maj:t 

förordat om fortsatt tillämpning av viss taxa å hamnavgifter i Lysekil, vilket 

http://www.lssg.se/SeglarklubbenLL


Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 63.docNyhetsbrev 63 20250221 © Per Stenros Sid 13 
 

beslut finnes intaget i Kungl. Maj:ts Befallningshavandes allmänna kungörelser 
n:r 282 för den 23 december 1926. 

 Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
1927-03-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 54 (avskrift KJ): 

Från stadsfullmäktiges ordförande, kontraktsprosten Fritz Lüsch, förelåg en så 
lydande motion: 

 
”Till Lysekils Stadsfullmäktige. 
 
Undertecknad får härmed föreslå, att Stadsfullmäktige i syfte att erhålla dels 
snabbare postala förbindelser med andra delar av vårt land, särskilt 
huvudstaden, och dels en ankomst liktidig med den nuvarande för sista tåget 
behagade ingå till Kungliga Järnvägsstyrelsen, innan sommartidtabellen 
fastlåses, med närslutna skrivelse. 
 
Möjligheten, att den till ingen föranleder, bör icke avhålla, enär den motsatta 
möjligheten är minst lika stor, och i så fall av vilken utgång som helst staden 
har det goda medvetandet att hava gjort allt den kunnat för att skaffa sig bättre 
förbindelser.  
 
Lysekil den 18 mars 1927. 
FRITZ LÜSCH.” 
 
Herr Ljungberg framhöll, att det möjligen kunde vara förenat med en viss 
fördel att kvällståget finge anknytning med nedgående stockholmståget, 
särskilt med hänsyn till en eventuell för- och eftersäsong för badorten. 
 
Beträffande morgonförbindelsen så hade talaren erhållit ett brev från en 
järnvägsman inåt landet, vilken ansett att statens järnvägar lätt borde ordna 
frågan på av motionären antytt sätt. 
 
Yrkade bifall till motionen. 
 
Herr ordföranden hade också från högre järnvägsmannahåll erfarit, att 
morgontågets tabell skulle kunna ändras utan några svårigheter. 
 
Talaren ifrågasatte dock fördelarna för dem, som ännu besöka badorten under 
nämnda tider, att resa med badtåg, då dessa resande komme att använda sig av 
nattåg. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen. (Lysekils Stadsfullmäktige 
1927, § 54/KJ) 

 
1927-05-05 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 58 (avskrift KJ): 
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 Till förnyad behandling upptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 13 
sistlidne januari under § 14 i protokollet bordlagda ärendet, byggnadsnämndens 
förslag till ändring av stadsplanen och byggnadsbestämmelserna för Lysekils 
stad. 
 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 10 sistlidne februari under § 
30 i protokollet utesluta de av byggnadsnämnden föreslagna ändringarna i 
stadsplanen beträffande kvarteret ”Curman”, vadan anledningen till herr Oscar 
Ödmans till byggnadsnämnden ingivna klagoskrift bortfaller. 
 
Från byggnadsnämnden förelågo utdrag av dess protokoll för den 4 november 
och 13 december 1926, respektive §§ 75 och 79. 
 
Härav förelågo följande handlingar: 
1915 års stadsplanekarta. 
Karta över nya stadsdelen. 
Karta över gamla stadsdelen. 
Särskilda byggnadsbestämmelser. 
Beskrivning till förslagen. 
1 ex. av vardera Lysekilsposten och Kuriren innehållande byggnadsnämndens 
kungörelse om förslagens utställande. 
Avskrift av nu gällande byggnadsbestämmelser. 
Arkitekt Blancks utredning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att med iakttagande av vad ovan nämts 
godkänna ifrågavarande förslag till ändring av stadsplanen och 
byggnadsbestämmelserna samt att genom magistraten hos Konungen i 
underdånighet söka fastställelse å dessa ändringsförslag. 
 
I samband med förestående ärende hemställde herr Christenson till herr 
ordföranden, att denne måtte för byggnadsnämnden framhålla önskemålet av 
att ändringen av byggnadsbestämmelserna för kvarteret ”Mollén” snarast måtte 
tagas under behandling, vilket herr ordföranden lovade ombesörja. 

 
1927-05-05 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 59 (avskrift KJ): 
 Med anledning av stadsfullmäktiges remiss enligt beslut den 10 februari i år av 

ärendet rörande överenskommelse med Slättens municipalsamhälle om 
eldsläckningshjälp hade en så lydande skrivelse inkommit. 
 
”Utdrag ur protokoll, hållet med brandstyrelsen i Lysekil den 11 april 1927. 
Närvarande: herrar Brännberg, ordförande, Christensson, Olsson, Löfberg, 
Högberg och brandchef Löfgren. 
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§ 10. Frågan om uppgörelse med Slättens municipalsamhälle angående 
ersättning till Lysekil för släckning av eldsvådor inom Slätten behandlades 
ånyo. 
 
Oaktat brandstyrelsen i sitt till Slätten avlämnade förslag om sådan ersättning 
uppställt som villkor, att Slätten skulle före den 1 innevarande april avgiva 
besked om antagande eller förkastande av förslaget, hade intet som helst 
meddelande härom inkommit. 
 
Härtill kommer, att Slätten icke lämnat någon som helst ersättning för hittills 
av Lysekils brandkår utfört släckningsarbete inom Slätten, samt att Svenska 
Brandtarifföreningen, Allmänna Brand m. fl. brandförsäkringsbolag föreslaget, 
att om avtal med Slätten kommer till stånd, Lysekils borgarbrandkår skulle 
utökas med fem man, varigenom staden skulle få vidkännas en merkostnad av 
minst 1.000:- per år. 
 
Under dessa förhållanden beslöt brandstyrelsen, att Lysekils brandkår icke bör 
utföra eldsläckning inom Slätten intill dess setta senare samhälle avgivit ett för 
Lysekils vidkommande antagbart erbjudande beträffande ersättningen. 
 
Som ovan 
EMIL LÖFBERG. 
 
Justeras: 
C. BRÄNNBERG.  ROB. G. CHRISTENSON. 
OTTO OLSSON. CARL HÖGBERG. 
 
Rätt utdraget betygar 
EMIL LÖFBERG.” 
 
Herr Ekblad ansåg, att samhället i fråga ej begärt sådan hjälp, varför staden ej 
bör påtvinga detsamma dylik uppgörelse. 
 
Herr Otto Olsson redogjorde närmare för frågans innebörd och påpekade, dels 
att begäran om sådan uppgörelse verkligen förelegat från Slättens 
municipalsamhälle, del att staden för släckningen av branden hos Nordfeldts å 
Slätten fått endast halv ersättning från brandstodsbolagen, som ansett att slätten 
bort betala andra hälften, vilket detta samhälle emellertid uraktlåtit. 
 
Herr Christenson framhöll, att Slätten under 20 á 30 års tid utan ersättning 
begagnat sig av stadens brandväsen och därigenom erhållit lägre brandpremier, 
samt att brandstyrelsens föreliggande skrivelse egentligen ej innebure något 
svar på remissen utan utgjorde ett meddelande till stadsfullmäktige om att 
styrelsen redan fattat beslut i ärendet. 
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Stadsfullmäktige beslöto att med godkännande lägga skrivelsen till 
handlingarna samt att avskriva ärendet om dylik uppgörelse. 

 
1927-05-05 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 60 (avskrift KJ): 
 Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
27 april 1927. 
Närvarande: herrar ordföranden, Otto Olsson, Fritz G. Olsson, Elmqvist och 
Ekblad samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 73. Drätselkammaren behandlade vid sitt sammanträde den 20 sistlidne 
januari en skrivelse från herr borgmästaren Axel Sundberg rörande den 
Murrayska villafastighetens eventuella användning för en hydrografisk 
biologisk station. 
 
Av skrivelsen framgick, att förutsättningen för dylik användning vore att villan 
med äganderätt överlämnas till staten, och av vederbörande hade önskemål 
uttrycka om att staden måtte återlämna donationen till professor Murray med 
villkor, att denne skänker ifrågavarande villafastighet till staden för inrättande 
av sådan station. 
 
Stadsfullmäktiges ordförande, herr kontraktsprosten Fritz Lüsch, var på 
anmodan av drätselkammarens herr ordförande närvarande vid sammanträdet 
och redogjorde i ett anförande för frågans innebörd och för de 
förhandsundersökningar, som i saken gjorts samt för de samtal han i frågan 
haft med professor Pettersson, doktor Ekman m. fl. Vidare sade sig talaren vilja 
framställa skriftlig förfrågan till donator, huru denne ställer sig till förslaget. 
 
Drätselkammaren beslöt vid nämnda tillfälle att bordlägga ärendet, och upptogs 
det vid dagens sammanträde till förnyad behandling. 
 
Efter en stunds diskussion beslöt kammaren överlämna ärendet till 
stadsfullmäktige med följande uttalande i detsamma: 
 
Drätselkammaren skulle hava varit mest tillfredsställd med att donationen 
kunnat förbliva i stadens ägo för tjänandet av något ur stadens synpunkt 
allmännyttigt ändamål. 
 
Med hänsyn dock till donator själv funnit det nu föreslagna sättet för 
egendomens användning tillfredsställande, har drätselkammaren icke velat 
motsätta sig, att staden utfäster sig att utlämna densamma till staden, så snart 
bindande beslut om stationens tillkomst blivit av stadsmakterna fattat. 
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Drätselkammaren vill förorda att stadsfullmäktige genom stiftelsens styrelse 
söker vinna klarhet om, hur det skall förfaras med stiftelsens lösegendom. 
 
Vidare vill drätselkammaren förorda, att stadsfullmäktige till egendomens 
överlämnande knyta dett villkor, att densamma, med undantag för av staten 
gjorda speciella anläggningar, utan ersättning återlämnas till Lysekils stad i det 
fall, att staten icke längre finner anledning att behålla den nu tillämnade 
havsbiologiska stationen eller annat statligt företag. 
 
Återlämnas egendomen till staden, bör donators önskan om egendomens 
användning för någon allmännyttigt ändamål alltjämt vinna efterföljd. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från de justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att ansluta sig till det sålunda av 
drätselkammaren gjorda uttalandet. 

 
1927-05-05 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 65 (avskrift KJ): 
 Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat 

stadsfullmäktiges yttrande över ansökan från fru Hilma Lycke om rätt till 
utskänkning i huset n:o 3 Parken i Lysekil under tiden från och med den 1 maj 
till och med den 31 december innevarande år av pilsnerdricka till spisande 
gäster vid måltider. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ansökningen till 
nykterhetsnämnden, som enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 23 
nästlidne april beslutit göra det uttalandet, att den intet hade att erinra mot 
bifall till ifrågavarande ansökan. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att hos Länsstyrelsen tillstyrka bifall till den 
föreliggande ansökningen, då personen i fråga är lämplig att omhänderhava 
denna servering, och då densamma är behövlig. 

 
1927-05-05 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 71 (avskrift KJ): 
 Från Herrar Brännberg, Foss och Ekblad förelåg motion om att för anordnandet 

av badstrand i Bansvik stadsfullmäktige måtte anslå ett belopp å 500 kronor att 
utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och 
inkomststat. 

 Stadsfullmäktige beslöto att remittera motionen till hälsovårdsnämnden och 
drätselkammaren. 
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1927-06-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 75 (avskrift/KJ): 
 Vid stadsfullmäktiges sammanträde den 5 nästlidne maj förelåg motion från 

herrar Brännberg, Foss och Ekblad om att det för anordnandet av badstrand i 
Bansvik måtte anslås ett belopp å 500 kronor att utgå av medel anslagna för 
oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och inkomststat, och beslöto 
stadsfullmäktige att remittera motionen till hälsovårdsnämnden och 
drätselkammaren för yttrandens avgivande.  

 Sådana yttranden förelågo nu. 
 

Hälsovårdsnämnden hade beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till 
motionen, men nämnden hade dock hyst vissa betänkligheter mot att i enlighet 
med motionen göra någon sorts byggnadsanordning å en sådan avlägsen och 
isolerad plats. 

 
Drätselkammaren hade beslutit, under förutsättning av att markägaren tillåter 
sådana anordningar å bemälda plats, att hos stadsfullmäktige förorda 
beviljandet av ett belopp å cirka 300 kronor för iordningställande av väg i 
Bansvik och nedgång till badplatsen därstädes, och skulle detta belopp anvisas 
att utgå av medel anslagna i innevarande års utgifts- och inkomststat för 
allmänna byggnader och platser. 

 
Beträffande uppsättande av träskydd vid damernas avklädningsplats hade 
drätselkammaren ansett, att detta tills vidare ej borde ifrågakomma. 

 Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i 
ärendet. 

 
1927-06-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 77 (avskrift/KJ): 
 Vid sitt sammanträde den 19 november 1925 under § 155 i protokollet beslöto 

stadsfullmäktige att till drätselkammaren återremittera ärendet rörande tomt till 
nytt försörjningshem m. m., vilken remiss innebar, att drätselkammaren skulle 
låta undersöka möjligheterna av att finna utrymme för sådan nybyggnad i 
anslutning till fattigvårdens nuvarande sjukhem. 
 
De av fattigvårdsstyrelsen föreslagna platserna för dylikt försörjningshem voro 
följande: 
fattigvårdens sjukhem,  
gamla tvättdammarna vid Skottegatan, 
understödshemmet i Blekebacken, 
Rinkenäs, sydväst om Boviks fabriker, 
Norr om epidemisjukhuset på Slätten. 
 
Fattigvårdsstyrelsen hade i första rummet förordat platsen i Rinkenäs och i 
andra rummet platsen på Slätten. 
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Enligt vid ovannämnda stadsfullmäktigesammanträde föreliggande 
protokollsutdrag hade drätselkammaren ansett platsen norr om 
epidemisjukhuset på Slätten lämplig för ifrågavarande ändamål. 
 
Detta ärende upptogs vid dagens sammanträde till förnyad behandling, och 
förelåg nu från drätselkammaren följande förnyade yttrande i detsamma: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 
25 maj 1927. 
Närvarande: herrar ordföranden, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och Elmqvist 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 87. Till förnyad behandling det vid drätselkammarens sammanträde den 30 
sistlidne mars under § 64 i protokollet bordlagda ärendet rörande tomt till nytt 
försörjningshem m. m., vilket ärende stadsfullmäktige den 19 november 1925 
under § 155 i protokollet återremitterat till drätselkammaren. 
 
Vid sitt ovannämnda sammanträde beslöt drätselkammaren, för att kunna hava 
någon ledning vid väljandet av dylik tomt, hemställa till fattigvårdsstyrelsen att 
uttala sig om huru styrelsen tänkt byggnadernas antal, storlek och placering å 
sådan tomt, och hade dylikt yttrande inkommit samt av drätselkammarens herr 
ordförande överlämnats till stadsingenjören med begäran, att denne med 
ledning av detta yttrande måtte till kammaren inkomma med förslag jämte 
ritningar å de tomter, som härvidlag kunde ifrågakomma. 
 
Stadsingenjören framlade vid dagens sammanträde trenne sådana förslag jämte 
ritningar, vilka förslag av herr ordföranden demonstrerades. 
 
Dessa förslag voro följande: 
 
I. Platsen för fattigvårdens sjukhem i Hagarne. 
II. Blekebacken, där fattigvårdens försörjningshem är beläget. 
III. Platsen, som skulle kunna beredas genom lilla vattendammens 
igenfyllande. 
 
Kostnaderna för planeringsarbeten m. m. för erhållande av sådan tomt skulle 
enligt de olika förslagen ställa sig sålunda. 
 
I. 35.500 kronor, II. 23.000 kronor, III. 27.500 kronor. 
 
Med hänsyn till förslag III skulle anmärkas, att man kunde nöja sig med att tills 
vidare nedlägga kostnader för 17.500 kronor, vartill dock skulle komma 
utgifter för anordnandet av fördämning till stora vattendammen med 10,800 
kronor, alltså sammanlagt 28.300 kronor. 
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Drätselkammaren beslöt hemställa dels till vattenstyrelsen, att denna styrelse, 
som redan fattat beslut om utrednings verkställande rörande igenfyllande av 
lilla vattendammen, jämte fördämning av stora vattendammen snarast möjligt 
upptaga denna fråga till behandling, dels till fattigvårdsstyrelsen att denna 
måtte yttra sig över de olika tomtförslagen härvidlag. 
 
I avvaktan på vattenstyrelsens beslut och fattigvårdsstyrelsens yttrande 
bordlades ärendet ånyo. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Utdrag ur protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
2 juni 1927. 
Närvarande: herrar ordföranden, Christensson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson, 
Elmqvist och Ekblad samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 106. Drätselkammaren återupptogs till behandling det vid kammarens 
sammanträde den 25 nästlidne maj bordlagda ärendet rörande tomt för nytt 
försörjningshem m. m. 
 
Fattigvårdsstyrelsen hade enligt nu föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 
31 nästlidne maj avgivit yttrande över de trenne förslagen till dylik tomt och 
hade intet haft att erinra mot någotdera men icke heller ansett sig böra förorda 
något framför de båda andra. 
 
Stadsfullmäktiges remiss i fråga innebar, att drätselkammaren skulle låta 
undersöka möjligheterna av att finna utrymme för sådan nybyggnad i 
anslutning till fattigvårdens nuvarande sjukhem. 
 
Enligt stadsingenjörens förslag skulle kostnaderna för bergsprängning, 
planering, stödjemur, jordpåfyllning m. m. å denna plats uppgå till 35.500 
kronor. 
 
Med hänsyn till dels detta belopps storlek, dels till att tomten i och för sig ej 
kan anses så synnerligen lämplig för ändamålet, beslöt drätselkammaren 
enhälligt att hos stadsfullmäktige avstyrka denna tomts användning i detta fall. 
 
Beträffande de återstående alternativen II och III beslöt drätselkammaren med 
4 röster mot 2 att hos stadsfullmäktige förorda att i enlighet med alt. II det nya 
försörjningshemmet förlägges å området söder om det nuvarande 
understödshemmet å Blekebacken. 
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Från detta beslut anmälde herrar ordföranden och Otto Olsson avvikande 
mening, då de i stället ansågo, att kammaren bort hos stadsfullmäktige förorda 
ovannämnda alt. III för ändamålet i fråga. 
 
Det från fattigvårdsstyrelsen föreliggande yttrandet jämte stadsingenjörens 
utredning i ärendet skulle jämte övriga handlingar i detsamma överlämnas till 
stadsfullmäktige. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från de justerade protokollen betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Härjämte förelågo de i dessa skrivelser nämnda handlingarna och ritningarna. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den i 
detsamma uppkomna diskussionen: 
 
Herr Luckey ansåg alt. II vara bäst, då den i detsamma föreslagna platsen är 
högt och soligt belägen. Det vore för övrigt svårt att finna någon bättre tomt 
inom stadens gränser för ändamålet i fråga. Framhöll att platsen i Hagarna 
skulle bliva för dyrbar genom de arbeten man å densamma bleve tvungen att 
utföra. Dessutom komme platsen att bliva otillräcklig. 
 
Herr Sterner instämde i herr Luckeys yttrande samt framhöll olämpligheten av 
att förlägga ett försörjningshem med paviljonger för tuberkulösa och 
sinnessjuka i närheten av ett vattenförande område och därtill i 
folkskolebyggnadens grannskap. Ansåg att om lilla vattendammen skulle 
igenfyllas, så borde området för densamma bliva plantering eller öppen plats 
utan bebyggande. Talaren hade för sin del intet emot besluts fattande redan i 
dag om att förlägga det blivande försörjningshemmet på Blekebacken. 
 
Herr vice ordförande ville vara med om ett omedelbart avgörande i frågan, då 
vart och ett av de i drätselkammarens skrivelse nämnda förslagen hade vissa 
olägenheter. På Blekebacken vore det för blåsigt och dessutom funnes där 
ingen trevnad utomhus då det runtom är belamrat med stenskrotshögar. 
Uttryckte önskemålet av att veta huru omfattande fattigvårdsstyrelsen tänkt sig 
den blivande huvudbyggnaden, enär stadsingenjören upptagit ett jämförelsevis 
stort område. Talaren påpekade, att landstinget för närvarande hade under 
utredning frågan om tuberkulosavdelning, vadan det i Lysekil blivande 
försörjningshemmet ej komme att kräva så stora utrymmen för tuberkulösa 
personer. Visserligen vore platsbristen vid sinnessjukanstalterna i riket nu stor, 
men detta komme att avhjälpas genom användandet av ledigblivande 
militärkaserner, vadan härvarande fattigvård ej framdeles skulle få så stort 
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behov av utrymme för sinnessjuka. Framhöll att bidragen från 
pensionsväsendet även skule minska kraven på fattigvården för framtiden. 
Någon större ökning för fattigvården med hänsyn till Slättens införlivning med 
staden behövde man nog ej taga i betraktande, då denna fråga sannolikt bleve 
olöst under närmaste åren. Talaren fann det egendomligt, att man nu tycks ha 
helt slopat förslaget om försörjningshemmets förläggande till Slätten, så den 
där föreslagna platsen ej skulle medföra kostnader för röjnings- och 
planeringsarbeten. Yrkade ärendets bordläggning. 
 
Herr Ljungberg anförde, att man efter de senast framlagda alternativen i saken 
ej vidare prövat lämpligheten av att förlägga försörjningshemmet till Slätten. I 
fråga om anspråk på utrymme hade fattigvårdsstyrelsen för en eventuell 
byggnad ursprungligen beräknat dimensionerna till 30x15 m., men för en 
mindre byggnad, som nog skulle bliva tillräckligt stor, hade stadsingenjören 
förslagsvis upptagit dimensionerna till 20x12 m. med fem rum i längd och med 
plats för tolv pensionärer och tolv sjuka. Nämnde för jämförelses skull att 
Brastads försörjningshem beräknats till 19x11 m. Talaren föreslog, att frågan 
med hänsyn till alt. II och III, respektive platser Blekebacken och lilla 
vattendammen, måtte remitteras till byggnadsnämnden, och att den dessutom 
med hänsyn till alt. III. Remitteras till hälsovårdsnämnden. framhöll att det 
sistnämnda alternativet vore bäst ur trevnadssynpunkt, och enligt 
stadsingenjörens utsago kunde det å den plats det avser åstadkommas ett av de 
vackraste partierna i staden. Ansåg Blekebacken vara så mycket sämre för 
ändamålet dels på grund av att där är så blåsigt, dels därför att platsen är 
belamrad med vanprydande skrothögar. 
 
Herr Ekblad kunde ej förstå det motstånd om Blekebacken härvidlag rönt, då 
denna plats låge högt och soligt, och då detta alternativ vore att ur 
kostnadssynpunkt föredraga framför något av de andra. 
 
Herr Otto Olsson påpekade, att tomten på Slätten vore ur räkningen, då 
stadsplanen för Slätten lade hinder i vägen för försörjningshemmets 
förläggande därstädes. Enligt talarens mening vore platsen för lilla 
vattendammen den lämpligaste i detta fall, då man ju bör söka bereda de gamla 
och orkeslösa någon trevnad, vilket knappast låter sig göra till den på 
Blekebacken föreslagna platsen, vilken verkar som en stenöken och dessutom 
är blåsig. 
 
Herr Christenson instämde i herr Ekblads yttrande under framhållande av att 
Blekebackstomten vore den för ändamålet bästa med sunt läge och härlig utsikt 
över havet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige remiss enligt 
herr Ljungbergs förslag samt att i övrigt bordlägga ärendet. 
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1927-06-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 82 (avskrift/KJ): 
På herr vice ordförandens hemställan beslöto stadsfullmäktige att det under 
punkt 5 på dagens föredragningslista upptagna ärendet rörande instruktioner 
för stadens ombud med hänsyn till den stundande ordinarie bolagsstämman 
med Lysekils Järnvägsaktiebolag skulle upptagas till behandling sedan 
föredragningslistan genomgåtts, och att förhandlingarna för detta ärende skulle 
betraktas såsom enskilda. 

 
1927-06-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 83 (avskrift/KJ): 
 Från magistraten förelåg följande skrivelse: 

 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Sedan registerkartan för Lysekils stad blivit i vederbörlig ordning upprättad 
och av vederbörande godkänd samt magistraten fastställt den gjorda 
fastighetsindelningen om närmare föreskrifter för fastighetsregister i stad den 
12 maj 1917, att överlämna samtliga handlingar i ärendet till registerföranden 
för registrets uppläggande. 
 
Enligt 7 kap. 4 § i Lagen om fastighetsbildning i stad den 12 maj 1917 skall 
Konungens Befallningshavande förordna registerförare på framställning av 
staden. 
 
Som sådan förordnande icke ännu ägt rum, får magistraten härmed hemställa, 
att stadsfullmäktige måtte göra framställning hos Konungen 
Befallningshavande om förordnande av lämplig person att verkställa 
uppläggning av fastighetsregistret samt därefter föra register. 
 
Till registerförare föreslår magistraten stadens mätningsman, Stadsingenjören 
Sven H. Lundgren. 
 
Rådhuset i Lysekil den 9 maj 1927. 
 
På Magistratens vägnar: 
JOSEF CENTERWALL.” 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till 
drätselkammaren för dess yttrande. 
 
Drätselkammaren, som den 27 sistlidne april behandlat frågan om 
fastighetsregisterföringen i staden, hade enligt föreliggande utdrag av sitt 
protokoll för den 25 nästlidne maj beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka 
följande: 
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att framställning måtte göras till Konungens Befallningshavande om att 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren förordnas såsom registerförare; 
 
att han tillerkännes dels en engångsersättning av 800 kronor för registrets 
uppläggande, dels från och med år 1928 ett årligt arvode av 250 kronor för 
registrets förande. 
 
Tillika hade drätselkammaren föreslagit, att beloppet för sagda 
engångsersättning upptages i 1928 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
I drätselkammarens skrivelse meddelades ock, att magistraten utsett 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren såsom tillförordnad förare av registret i 
fråga. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att hos Konungens Befallningshavande i 
länet göra framställning om förordnande av stadens mätningsman, 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren att upplägga fastighetsregistret för staden 
och därefter föra detsamma. 
 
Med hänsyn till ifrågavarande ersättningar beslöto stadsfullmäktige, ävenledes 
enhälligt, att bifalla drätselkammarens föreliggande förslag. 

 
1927-06-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 89 (avskrift/KJ): 
 Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohuslän hade genom magistraten infordrat 

stadsfullmäktiges yttrande över herr Richard Björsells ansökan om rätt till 
utskänkning av pilsnerdricka inom Lysekils stad dels i huset n:o 81 vid Gamla 
Strandgatan, dels i Stadshotellets fastighet vid Salutorget och Rosviksgatan 
(med n:o 32 vid Kungsgatan) under tiden från och med den 1 oktober 
innevarande år till och med den 31 mars 1928.  
 
Herr ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till 
nykterhetsnämnden, som enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 
dennes beslutit göra det uttalandet, att den intet hade mot bifall till 
ifrågavarande ansökan. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för ovan sagda tid tillstyrka bifall till 
ansökningen, då personen i fråga är lämplig omhänderhava dylik servering, och 
då båda dessa serveringar äro av behovet påkallade. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige göra det uttalandet, att från båda dessa 
serveringsställen sådan utskänkning icke må äga rum å sön- och helgdagar 
samt efter kl. 3 e, m, å dag före sön- och helgdag och efter kl. 7 e. m. å övriga 
dagar i veckan. 

 
1927-06-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 90 (avskrift/KJ): 
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Från Kungliga Järnvägsstyrelsen förelåg skrivelse varigenom meddelades, att 
styrelsen icke kunnat tillmötesgå stadsfullmäktiges framställning av den 24 
sistlidne mars om ändring av tågtider. 
Skrivelsen lades till handlingarna. (Lysekils Stadsfullmäktige 1927, § 90/KJ) 

 
1927-06-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 91 (avskrift/KJ): 

Till stadsfullmäktige hade från stadens ombud vid stämmor m. m. med 
Lysekils Järnvägsaktiebolag under år 1927, redaktören herr Axel Ljungberg, 
skrivelse inkommit med hemställan om att stadsfullmäktige måtte delgiva 
ombudet de önskemål, vilka de på den instundande ordinarie bolagsstämman 
vilja få framförda. 

 
Skrivelsen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till 
drätselkammaren och valkommittén. 
 
Drätselkammaren hade beslutit hos stadsfullmäktige förorda önskemålet av att 
nämnda ombud, i enlighet med revisorernas tillstyrkan, röstar för ansvarsfrihet 
och för att den uppkomna bristen överföres till förnyelse- och 
avskrivningsfonden, såsom järnvägsbolagets styrelse föreslagit och i enligthet 
med revisorernas tillstyrkan, samt för att arvoden och villkor för 
styrelseledamöter, revisorer och suppleanter bestämmas lika som nu. 
 
Tillika hade drätselkammaren gjort det uttalandet, att järnvägsbolagets styrelse 
alltjämt skall låta sig angeläget vara att söka återvinna ekonomisk jämvikt för 
företaget, och att styrelsen för den skull skall beakta såväl behovet av all den 
sparsamhet som är möjlig med hänsyn till trafiksäkerheten samt förvaltningens 
nöjaktiga handhavande, som tillförandet åt järnvägen, så långt sig göra låter, av 
ökad gods- och persontrafik. 
 
Med hänsyn till val vid bemälda bolagsstämma hade drätselkammaren ej velat 
yttra sig, då denna del av ärendet nu liksom de föregående åren hänskjutits till 
valkommittén för förslags upprättande. 
 
Valkommittén hade avgivit följande förslag: 
 
Styrelseledamöter för åren 1928 och 1929: 
 
Herrar borgmästaren Axel Sundberg, kontraktsprosten Fritz Lüsch, 
riksdagsmannen Oscar N. Olsson, ombudsmannen C. G. Tinggren och konsuln 
John Sterner. 
 
Styrelsesuppleanter för samma tid: 
Herrar konsuln L. Laurin, lantbrukaren G. Hjort, disponenten Ludv. 
Andersson, handlanden S. P. Ekblad och riksdagsmannen Carl Brännberg. 
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Revisorer för år 1928: Brandchefen herr Gust. A. Löfgren. 
 
Revisorssuppleant för samma år: Försäljningschefen herr Edmund Andersson.  
 
Beträffande andra platsen som revisor och dennes suppleant hade 
valkommittén ej velat avgiva förslag, då den ansett, att båda dessa uppdrag nu 
liksom under de närmaste föregående åren borde överlämnas till personer från 
landsbygden, och att det vore lämpligt, att ombud från densamma vid bemälda 
bolagsstämma komme med dylikt förslag. 
 
I enlighet med § 82 i dagens protokoll hade stadsfullmäktige beslutit att 
behandla detta ärende på enskilt sammanträde. 
 
Efter en ingående diskussion i ärendet beslöto stadsfullmäktige enhälligt att 
bifalla drätselkammarens och valkommitténs förslag i detsamma. 
 
Vidare beslöto stadsfullmäktige, att vid förfall för styrelseledamöterna skola de 
från Lysekil ersättas med styrelsesuppleanterna från Lysekil och herr Oscar N. 
Olsson i Broberg med herr G. Hjort i Broberg. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
KARL SANDSTRÖM. 
SVANTE JOHANSSON. 
 
Att ovanstående protokoll efter förut skedd kungörelse och jusering offentligen 
uppläst i rådhuset måndagen den 25 juli 1927 kl. 6 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 

 
1927-06-.. En stark vårflod raserar vid midsommartid sumpen till den gamla kvarnen vid 

Kärnsjön. I stället byggs en cirka 25 meter lång sprängtrumma som för vattnet 
till turbinen. 
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1927 Lysehemmet. (Ingvar Olsson, Facebook: Vi som har rötter på Stångenäset. 2020-07-04) 
 Mats Andreasson: Brann ner 21 april 1945. En brandskadad inneboende avled senare på 

Lysekils Sjukhus. 
 
1927-08-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 95 (avskrift/KJ): 
 Val av extra rådman efter extra rådmannen Nils Wickberg, som på grund av 

avflyttning från staden avsagt sig ifrågavarande befattning, förelåg, och hade 
vid ansökningstidens slut tvenne ansökningar inkommit, nämligen från förre 
folkskolläraren Otto Herman Tingdahl och postassistenten Axel Fredrik 
Lundqvist, båda från Lysekil. 

 
Sedan ansökningarna och den från magistraten inkomna skrivelsen i ärendet 
lästs, företogs val med slutna sedlar, vilket utföll så, att herr Tingdahl erhöll 11 
och herr Lundqvist 10 röster, vadan herr Tingdahl förklarades vald till extra 
rådman. 

 
1927-08-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 96 (avskrift/KJ): 
 Till förnyad behandling upptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 9 

sistlidne juni under § 77 i protokollet dels bordlagda och dels till 
byggnadsnämnden och hälsovårdsnämnden remitterade ärendet rörande tomt 
till nytt försörjningshem m. m.  
 
Detta ärende var upptaget under punkt 3 på dagens föredragningslista men 
företogs till behandling före no: 2 å listan enligt förslag av herr Sterner. 
 
Från byggnadsnämnden och hälsovårdsnämnden förelågo nya yttranden i 
ärendet. 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 63.docNyhetsbrev 63 20250221 © Per Stenros Sid 28 
 

 
Byggnadsnämnden hade avgivit följande yttrande: 
 
”Beträffande alternativ II, Blekebacken, hade nämnden intet att erinra, men för 
den händelse, att någon byggnad vid anläggningens slutliga planläggning 
komme att inkräkta på i gällande stadsplan ej för bebyggande avsedd mark, 
måste, innan byggnadstillstånd kan lämnas, vederbörlig ändring i stadsplanen 
sökas. 
 
I fråga om den föreslagna platsen vid lilla vattendammen, vilket område helt är 
beläget utanför fastställd stadsplan, ansåg nämnden hinder ej möta att, på sätt 
förslaget avsåg, hit förlägga stadens ålderdomshem, sedan vattendammen 
avkopplats från det vattenförande området. 
 
Det i samband med tomtens ordnande upprättade förslaget till planläggning av 
det genom nämnda avkoppling disponibla området fann nämnden gott och 
lämpligt att lägga till grund eventuellt utvidgande av gällande stadsplan. 
 
Vid bebyggandet av det på dammens östra sida belägna området, som utgör ett 
vackert och ännu från stenavverkning skyddat parti, bör enligt nämndens 
mening särskild hänsyn tagas till önskemålet, att vid bebyggandet och 
områdets planering dess natur så litet som möjligt skadas. 
 
Nämnden hyser nämligen den uppfattningen, att, om nämnda synpunkter 
nöjaktigt beaktas, det genom föreliggande stadsplaneförslag kunde skapas ett 
vackert parti där uppe. 
 
Nämnden lät slutligen anteckna, att nämnden för närvarande ej ansåge sig 
kunna förorda något av de föreliggande alternativen, enär härför fordras 
kännedom om i vad mån nuvarande byggnader kunna ingå i anläggningen och 
på så sätt inverka på anlägningskostnaden.” 
 
Hälsovårdsnämndens yttrande, vilket även berörde själva frågan om lilla 
vattendammens igenfyllande, var av följande lydelse: 
 
”Vid överläggning i ärendet antecknades, att nämnden inhämtat, hurusom 
vattnet i lilla dammen på grund av förekomsten av viss växtlighet därstädes 
skulle vara mindre gott ävensom att läckor skulle finnas, så att nära nog lika 
mycket vatten runne bort som samlades vid nederbörd från kringliggande 
områden. Under förutsättning av att dessa olägenheter icke utan alltför stor 
kostnad kunna avhjälpas, har nämnden icke något att erinra mot igenfyllandet, 
men i annat fall synes det kanske mindre välbetänkt att avhända sig en 
vattentillgång, som oaktat den utvidgning av vattenverket, som ägt rum kan 
bliva av betydelse vid ihållande torka. 
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Beträffande uppförandet av ett försörjningshem på det igenfyllda området, så 
ansåg nämnden, att med hänsyn till att folkskolan vore belägen så nära platsen 
för försörjningshemmet, där intagna åldringar kunde komma att störas av 
skolbarnen. Eljest ansåg nämnden från hälsovårdssynpunkt inga avsevärda skäl 
tala mot försörjningshemmets uppförande på ifrågavarande plats.” 
 
Sedan dessa skrivelser lästs, yttrade sig följande talare under den i ärendet 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr vice ordföranden förordade tomten 20 a vid gamla kyrkogården såsom 
synnerligen lämplig för byggande av försörjningshem samt framhöll tomtens 
vackra och ventrala läge. 
 
Herr Sterner ansåg, att om staden blir nödsakad uppföra byggnad för 
samrealskolan, så finnes lämplig tomt därför där skolköksbyggnaden är 
belägen samt påpekade, att staden redan nedlagt en kostnad av cirka 11.000 
kronor på den av herr vice ordföranden nämnda tomten, varför man allvarligt 
borde taga detta senast framkomna förslag i saken under övervägande. 
 
Herr Ljungberg fann det ur alla synpunkter olämpligt att förlägga 
försörjningshemmet på den för skolbyggnad avsedda tomten vid kyrkan och 
förordade tomten vid lilla vattendammen. Framhöll att man borde reservera 
tomten vid kyrkan för framtida skoländamål, och att kommunala mellanskolans 
styrelse borde genom remiss beredas tillfälle yttra sig över huruvida anledning 
anses föreligga, att skolan kommer att behöva nybyggnad, och att så fall om 
tomten vid kyrkan kan befinnas lämplig för sådan skolbyggnad. Även ansåg 
talaren det lämpligt att remittera frågan till drätselkammaren beträffande den 
nu senast föreslagna tomten. 
 
Herr Ekblad, som tidigare önskat, att tomten å Blekebacken måtte anvisas för 
byggandet av försörjningshem, ansåg tomten vid kyrkan såsom den bästa 
tänkbara för detta ändamål. 
 
Herr Christenson ansåg ej frågan vara brådskande och framhöll, att inga 
vägande skäl framkommit mot att förlägga försörjningshemmet till 
Blekebacken. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige att i enlighet 
med herr Ljungbergs yttrande remittera ärendet, evad det rörde kommunala 
mellanskoletomten, till kommunala mellanskolans styrelse och 
drätselkammaren. 
 
I övriga delar bordlades ärendet. 

 
1927-08-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 108 (avskrift/KJ): 
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 Från hamnstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid hamnstyrelsens i Lysekil sammanträde den 
17 juni 1927. 
 
Närvarande: herrar Nyblom, Petterson och stadsingenjören Lundgren samt vid 
protokollet undertecknad, ordförande.  
 
§ 15. Enär den genom nådigt brev den 22 juli 1916 fastställda och den 31 
december 1925 senast förnyade taxan å hamnavgifter i Lysekil skall 
fortfarande gälla tills vidare, intill utgången av år 1930, beslöt hamnstyrelsen 
ingå till stadsfullmäktige med begäran att fullmäktige måtte besluta, att på 
vederbörligt sätt ansökan göres om fastställelse för år 1928, så att de enligt 
nämnda taxa utgående avgifterna må i likhet med år 1927 höjas med 10 %. 
 
Som ovan. 
L. ANDERSSON. 
 
Rätt utdraget ur protokollet betygas 
L. ANDERSSON.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 

 
1927-10-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 114 (avskrift/KJ): 
 Till ombud vid årets mantalsskrivning valdes i enlighet med valkommitténs 

förslag herrar kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg, brandmästaren A. J. 
Nordmark och kontorsbiträdet Alf Öhrngren samt till deras suppleant 
poliskonstapeln herr C. I. Alexandersson. 

 I arvoden bestämdes 5 kronor per dag till varje ombud. 
 
1927-10-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 115 (avskrift/KJ): 
 Från Magistraten förelåg meddelande om att val skulle företagas av tre 

ledamöter med tre suppleanter i fastighetstaxeringsnämnden. 
 
På begäran av stadsfullmäktiges herr ordförande hade valkommittén upprättat 
förslag till val av dylika ledamöter och suppleanter, vilka förslag nu förelåg. 
 
Valet, som nu företogs, utföll i enlighet med valkommitténs förslag sålunda, att 
till ledamöter i nämnden valdes herrar: 
 
1) Byggmästaren Robert G. Christensson, 2) Handlanden Axel Johansson, 3) 
Kamreraren Hugo Hallgren med suppleanterna herrar: 1) Disponenten Ludv. 
Andersson, 2) Vaktmästaren Jakob Pettersson, 3) Stenhuggeriförmannen F. J. 
Elmqvist. 
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Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de 
här ovan angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 

 
1927-10-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 126 (avskrift/KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att hos 

Lysekils Sparbank få upptaga ett lån å Trettio tusen (30.000) kronor för 
täckandet av återstående kostnader för renhållningsverket, vilket lån skulle 
återbetalas inom kortare tid än två år. 

 Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna sådant bemyndigande. 
 
1927-11-20 Ett bra besökt möte inom socialdemokratiska partiet hålls i Lysekils Folkets 

Hus. Arbetarkommunerna och ungdomsklubbarna inom Stångenäs är inbjudna 
och har i stor utsträckning hörsammat inbjudan. Redaktör Emil Sahlgren, 
Uddevalla, inleder tidningsfrågan, riksdagsman J. W. Mårtensson, Uddevalla, 
skolfrågan och riksdagsman Carl Brännberg agitationen. Samtliga frågor 
föranleder en givande och livlig diskussion. (LAK, sid 60-61) 

 
1927-11-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 138 (avskrift/KJ): 
 Val förelågo till de kommunala befattningar som vid årets slut bleve lediga 

eller eljest skulle besättas, och som det tillkomme stadsfullmäktige att tillsätta. 
 
Valkommittén hade avgivit förslag till de förestående valen, vilket förslag nu 
förelåg. 
 
I samband med det föreliggande valet av ledamöter i 
pilsnerdricksutskänkningsaktiebolagets styrelse föreslog herr Källén besluts 
fattande om att göra det uttalandet, att inga arvoden borde utgå åt dessa 
ledamöter, då sådana arvoden ifrågasatts. 
 
Stadsfullmäktige beslöto bordlägga denna fråga. 
 
Valen, som nu företogs utföll i huvudsaklig överensstämmelse med 
valkommitténs nämnda förslag av den 15 dennes sålunda: 

 
Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar för tiden 1928 t. o. m. 
1930. 
 
Ledamöter: Järnhandlaren Pontus Lundbom, Gjutaren Karl Källén och Filaren 
Svante J. Johansson. 
 
Suppleanter: Disponenten Aug. L. Kihlberg och Filaren Sigurd Andersson. 
 
Hamnstyrelsen för åren 1928 och 1029. 
 
Ledamöter: Disponenten Ludv. Andersson och Vaktmästaren Jakob Pettersson. 
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Hälsovårdsnämnden för tiden 1928 t. o. m. 1931. 
 
Ledamöter: Riksdagsmannen Carl Brännberg och Handlanden Fritz G. Olsson. 
 
Suppleanter: Gjutaren Karl Källén och Konsuln Alfr. Bovik. 
 
Renhållningsstyrelsen för tiden 1928 t. o. m. 1931. 
 
Ledamöter: Handlanden Fritz G. Olsson, Handlanden Evald Andersson, 
Handlanden P. A. Malmrot, Filaren Svante J. Johansson och 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Suppleanter: Fotografen John Westling och Gjutaren Karl Källén. 
 
Folkskolestyrelsen för tiden 1928 t. o. m. 1931. 
 
Ledamöter: Fabrikören Wiktor Lindbom, Järnsvarvaren Sixten Arsenius och 
stenhuggaren Andreas Åkesson-Holmqvist. 
 
Styrelsen för kommunala mellanskolan för tiden 1928 t. o. m. 1930. 
 
Ledamot: Direktören Nisse Ericsson. 
 
Suppleant: Ingeniören O. Folke Aurell. 
 
Kommunala mellanskolans terminsavgiftsnämnd för år 1928. 
 
Ledamot: Överläraren And. Jakobsson. 
 
Examensvittnen vid kommunala mellanskolans realskoleexamen 1928. 
 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren, Direktören Nisse Ericsson och 
Postassistenten Fredr. Lundqvist med suppleanterna Tullförvaltaren Fr. 
Nordström och Apotekaren H. T. Sandmark. 
 
Barnavårdsnämnden för tiden 1928 t. o. m. 1931. 
 
Ledamöter: Folkskollärarinnan Hedvig Forsell och Stenhuggaren Andreas 
Åkesson Holmqvist. 
 
Suppleanter: Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin och Förrådsförvaltaren 
Evald I. Andersson. 
 
Pensionsnämnden för tiden 1928 t. o. m. 1931. 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 63.docNyhetsbrev 63 20250221 © Per Stenros Sid 33 
 

 
Ledamöter: Handlanden P. A. Malmrot, Lotsförmannen Emilius Hörman och 
Poliskonstapeln C. I. Alexandersson. 
 
Suppleanter: Brandchefen Gust. A. Löfgren, Brandmästaren A. J. Nordmark 
och Inspektoren Lorentz Jonsson. 
 
Taxeringsnämnden för år 1928. 
 
Ledamöter: 1) Handlanden Evald Andersson. 2) Gjutaren Karl Källén. 3) 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 4) Handlanden Axel Johansson. 
5) Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
 
Suppleanter: 1) Urmakaren Carl J. Lycke. 2) Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
3) Kronolotsen E. R. Montheli. 4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 5) 
Postassistenten Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de 
här ovan angivits, så att suppleant n:r 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Hästuttagningsnämnden för tiden 1928 t. o. m. 1931. 
 
Ledamöter: Fabrikören Gust. Karlson och Åkaren Viktor Andersson. 
 
Suppleanter: Åkarna Viktor Johansson och Adolf Karlsson. 
 
Brandförsäkringskommittén för år 1928. 
 
Ledamöter: Stadsingenjören Sven H. Lundgren och Byggmästaren Rob. G. 
Christenson. 
 
Suppleanter: Byggmästarna Adolf Wennerber och K. Knutsson. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse för år 1928. 
 
Ledamot: Musikdirektören Karl Sandström. 
 
Suppleant: Järnsvarvaren Alfr. Andersson. 
 
Lysekils tekniska aftonskolas styrelse för år 1928. 
 
Ledamot: Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
 
Suppleant: ingeniören O. Folke Aurell. 
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Huvudmän i Lysekils Sparbank för tiden 1928 t. o. m. 1931. 
 
Konsulerna A. W. Christensson och L. Laurin. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils 
Järnvägsaktiebolag under år 1928. 
 
Redaktören Axel Ljungberg med fabrikören Gust. Karlson som suppleant. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Nya 
Badhusaktiebolag under år 1928. 
 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Systemaktiebolagets styrelse för år 1928. 
 
Ledamot: Filaren Svante J. Johansson. 
 
Suppleant: Byggmästaren Robert G, Christenson. 
 
Lysekils Pilsnerdricksaktiebolags styrelse för tiden från ordinarie 
bolagsstämma i februari 1928 till ordinarie bolagsstämman i februari 1929 
 
Ledamöter: Disponenten Emil Löfberg (för nykterhetsnämnden), Gjutaren Karl 
Källén och Juveleraren Gordon Wikström. 
 
Suppleanter: Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin (för nykterhetsnämnden), 
Kamreraren Hugo Hallgren och Fabrikören Wiktor Lindbom. 
 
Förvaltningen av Ida Sannes fond för tiden 1928 t. o. m. 1930. 
 
Fabrikören Elis Luckey och Disponenten Emil Löfberg. 
 
Förvaltningen av Johanna Maria Svenssons fond för tiden 1928 t. o. m. 1930. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, Fabrikören Elis Luckey och Disponenten Emil 
Löfberg. 
 
Revisorer och deras suppleanter för granskning av nedanstående 
räkenskaper för år 1928.  
 
Innan dessa val företogs, förslog herr Ljungberg, att det måtte väljas 
gemensamma revisorer för drätselkammarens, folkskolestyrelsens och 
kommunala mellanskolans styrelses räkenskaper, samt att nykterhetsnämndens 
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räkenskaper måtte få samma revisorer som fattigvårdsstyrelsen och 
nykterhetsnämnden, vilket förslag stadsfullmäktige biföll. 
 
Härefter föreslog herr Ljungberg med anledning av förenämnda beslut att för 
drätselkammarens, folkskolestyrelsens och kommunala mellanskolans styrelses 
räkenskaper det måtte utses fyra revisorer och suppleanter sådan 
sammansättning som här nedan framgår. 
 
Drätselkammaren, Folkskolestyrelsen och Kommunala mellanskolans 
styrelse. 
 
Revisorer: Banktjänstemannen Josua Andersson, sammankallande, Kontoristen 
Anders Christensson, Kontoristen Evald Luckey och Bokhållaren Hugo 
Hansson. 
 
Suppleanter: Trafikchefen J. F. Swedenfelt, förste, Handlanden Gillis Eriksson, 
andre, och Brevbäraren Ernst Appelgren, tredje suppleant. 
 
Hamnstyrelsen. 
 
 Revisorer: Kontoristen Hakon Lundbom, sammankallande, DisponentenJames 
Öhrnberg och Stationsskrivaren T. R. Madison. 
 
Suppleanter: Stenhuggeriförmannen Anders Edberg, förste, och Kassören 
Verner Hernström, andre suppleant. 
 
Fattigvårdsstyrelsen, Nykterhetsnämnden och Barnavårdsnämnden. 
 
Revisorer: Handlanden Erik G. Lindström, sammankallande, och 
Bankkamreraren Olof Johansson. 
 
Suppleanter: Bankkassören Harry Lundin, förste, och Bokhållaren Harry 
Ljunggren, andre suppleant. 
 
Lysekils föreläsningsförening. 
 
Revisor: Hälsovårdstillsyningsmannen August Ehnberg. 
 
Suppleant: Järnhandlaren Joef Callert. 
 
Parkstyrelsen. 
 
Revisorer: Handlanden Gunnar Andersson, sammankallande, och 
Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
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Suppleant: Mekanikern Otto Olsson. 
 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse. 
 
Revisorer: Fotografen John Westling, sammankallande, Försäljningschefens 
Edmund Andersson och Kontoristen Carl Wallin. 
 
Suppleanter: Banktjänstemannen Sven Brunell, förste, och Handlanden Gillis 
Eriksson, andre suppleant. 
 
Lysekils tekniska aftonskola. 
 
Revisor: Musikdirektören Karl Sandström. 
 
Suppleant: Lotsförmannen John Linding. 
 
Lysekils skyttegille. 
 
Revisor: Fabrikören Wiktor Lindbom. 
 
Suppleant: Banktjänstemannen Josua Andersson. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolag. 
 
Revisor: Bankkamreraren Olof Johansson. 
 
Suppleant: Bankkamreraren Ernst Larson. 

 
1927-11-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 139 (avskrift/KJ): 

Från styrelsen för Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolag förelåg 
följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokoll, fört vid sammanträde med styrelsen för Lysekils 
Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolag den 8 november 1927. 
 
§ 28. I enlighet med sitt beslut den 28 nästlidne oktober, § 26, och sedan 
drätselkammaren inkommit med begärt yttrande över styrelsens förslag till 
användning av disponibla vinstmedel företogs frågan nu ånyo till prövning för 
upprättande av definitivt förslag i ärendet. 
 
Under diskussionen yrkade herr Källén att styrelsen skulle föreslå att 
vinstmedlen skulle fördelas endast på två poster, nämligen ålderdomshemmet 
och ytterligare en post, som skulle komma stadens budget till godo. 
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Herr Löfberg yrkade att styrelsen skulle upprätta sitt förslag i huvudsaklig 
överenskommelse med styrelsens föregående förslag. 
 
Efter votering beslöt styrelsen i enlighet med herr Löfbergs förslag. 
 
Mot detta beslut anmälde herr Källén sin reservation. 
 
Till fördelning tillgängliga vinstmedel beräknades till högst 20.000:- kr. 
 
Härefter upprättades följande förslag till vinstmedlens användning. 
 
1. Ålderdomshem 10.000:- 
2. För idrottens befrämjande, företrädesvis idrottsplan å plats  
som av stadsfullmäktige godkändes 1.000:- 
3. För framtida ordnande av inhägnad och 
    portar för stadsparken 1.000:- 
 Transport 12.000:- 
 
 Transport 12.000:- 
4. För planteringar 1.000:- 
5. Bad 2.000:- 
6. Föreläsningsföreningen och folkbiblioteket 1.500:- 
7. Tekniska aftonskolan 500:- 
8. Gymnastikföreningarna 200:- 
9. Föreningen för räddning av skeppsbrutna 100:- 
10. Diakoniverksamheten 500:- 
11. Lysekils Dispensärs barnkolonifond 500:- 
12. Första Majblomman 500:- 
13. Manskören 200:- 
14. Premier och fortsättningsskolan 300:- 
15. Segelsällskapen vartdera 200:- kr 400:- 
16. Lysekils Syförening och 
      Lysekils Välgörenhetsklubb vartdera 150:- 300:- 
 Kronor 20.000:- 
 
Eventuellt uppkommande ytterligare vinstmedel skulle överföras till 
nästkommande års vinst- och förlustkonto. 
 
Till idrottsplatsen hade föreslagits dels 3.000:- kronor och dels 1.000:- kronor. 
Beslutet om 1.000:- kronor fattades med 2 röster mot 2 genom ordförandens 
utslagsröst. I beslutet deltog inte herr Källén. 
 
Vidare beslöt styrelsen, med frångående av sitt föregående beslut, föreslå att de 
sju första posterna i förslaget skulle överlämnas till drätselkammaren utan 
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skyldighet för densamma att lämna eventuell räntegottgörelse, varemot 
återstående poster skulle dirket tillställas vederbörande. 
 
Som ovan 
GUNNAR NYBLOM. 
 
Justeras: 
RICHARD BJÖRSELL. 
EMIL LÖFBERG. 
 
Rätt utdraget betygar 
GUNNAR NYBLOM. 
Sekreterare.” 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren 
för dess yttrande, vilket nu förelåg och var av följande lydelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
21 november 1927. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Christenson, Otto Olsson 
och Fritz G. Olsson samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 197. Stadsfullmäktiges herr ordförande hade till drätselkammaren för dess 
yttrande remitterat Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags styrelses 
förslag till vinstmedlens fördelning. 
 
Drätselkammaren beslöt efter en längre diskussion att hos stadsfullmäktige 
förorda ifrågavarande vinstmedels fördelning på följande sätt: 
 
1. Ålderdomshem 10.000:- 
2. För åstadkommandet av idrottsplats 2.000:- 
3. Planteringar 1.000:- 
4. Bad 2.000:- 
5. Föreläsningsföreningen och folkbiblioteket 1.500:- 
6. Tekniska aftonskolan 500:- 
7. Gymnastikföreningarna 200:- 
8. Föreningen för räddning av skeppsbrutna 100:- 
9. Diakoniverksamheten 500:- 
10. Lysekils dispensär-barnkolonifond 500:- 
11. Första Majblomman 500:- 
12. Manskören 200:- 
13. Premier i folkskolan och fortsättningsskolan 300:- 
14. Segelsällskapen vartdera 200 kr. 400:- 
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15. Lysekils Syförening och 
      Lysekils Välgörenhetsklubb vardera 150 kr. 300:- 
 Kronor 20.000:- 
 
Drätselkammaren beslöt avstyrka anvisandet av det i vinstfördelningsförslaget 
upptagna beloppet, kronor 1.000, för framtida ordnande av inhägnad och portar 
för stadsparken. 
 
Mot besluten såväl beträffande att tillstyrka höjt anslag för idrottsplats som att 
avstyrka ordnande av inhängnad och portar för stadsparken reserverad sig herr 
Christenson. 
 
Mot beslutet om anslag till segelsällskapen reserverade sig herrar vice 
ordföranden och Otto Olsson. 
 
Med hänsyn till idrottsplats ville kammaren hos stadsfullmäktige framhålla, att 
frågan om platsen för densammas förläggning bör underställas 
stadsfullmäktiges prövning.  
 
Dessutom beslöt kammaren till stadsfullmäktige hemställa, att stadsfullmäktige 
måtte göra framställning till Kungl. Vetenskapsakademien och Lysekils Nya 
Badhus-Aktiebolag om dess medverkan till planens i Pinnevik till idrottsplats. 
 
Angående förvaltningen av ovannämnda medel ansåg drätselkammaren, att 
desamma under punkterna 1 t. o. m. 6 och punkt 13 böra till drätselkammaren 
överlämnas utan skyldighet för staden att därå gottgöra, varemot återstående 
poster må av ifrågavarande styrelse direkt till vederbörande överlämnas. 
 
Beträffande eventuellt uppkommande ytterligare vinstmedel för bolaget beslöt 
kammaren att hos stadsfullmäktige förorda bifall till bemälda styrelses förslag 
om desammas disponerande. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Från Idrottsföreningen Kamraterna, Lysekils fotbollsförening och Lysekils 
idrottsplatsförening förelåg skrivelse innefattande deras gemensamma 
opinionsyttring till förmån för beviljandet av 3.000 kronor under år 1928 av 
vinstmedel från bolaget i fråga för åstadkommandet av idrottsplats. 
 
Sedan samtliga handlingar i ärendet lästs, yttrade sig nedannämnda talare under 
den i ärendet uppkomna diskussionen: 
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Herr Källén: Att han vid bemälda styrelses sammanträde reserverat sig mot den 
föreslagna vinstmedelsfördelningen, då han yrkat det ifrågavarande beloppets 
fördelning på endast två poster, nämligen ålderdomshemmet och ytterligare en 
post, som skulle komma stadens budget till godo. 
 
Talaren framhöll, att dessa medel tillförts bolaget från småfolket, varför och 
fördelningen av desamma bort göras på sådant sätt, att den befolkningens 
intressen, vilken bidragit till bolagets goda ekonomiska resultat borde på annat 
sätt tillgodosetts än vad det föreliggande förslaget avser, och detta hade 
möjligen lämpligast kunnat ske genom att anslå hela beloppet för det blivande 
ålderdomshemmet, men kanske en dylik total användning av dessa medel ej på 
grund av budgettekniska skäl läte sig göra. 
 
Slutligen påpekade talaren, att detta förslag till vinstmedelsfördelning ej synes 
fullt tillfredsställa någon. 
 
Herr Ekblad delade de av herr Källén uttalade synpunkterna i frågan och 
framhöll det synnerligen olämpliga i att dessa medel vilja anslå till för 
välgörenheten så ovidkommande saker som segelsporten samt yrkade det i 
förslaget upptagna hela beloppets anvisande för ålderdomshemmet. 
 
Fröken Wallentin: Att detta förslag till vinstfördelning skulle mötas av kritik, 
hade man varit beredd på, men bolagets styrelse hade dock sökt göra sitt bästa i 
saken, och den hade med hänsyn till stadens hårt ansträngda budget varit 
nödsakad föreslå sådan användning av medlen som skett. Uttalade möjligheten 
av att dessa medel kunde fördelas annorlunda ett kommande år, om så 
befunnes lämpligt. 
 
Herr vice ordföranden yrkade bifall till sin och herr Otto Olssons i 
drätselkammaren avgivna reservation och till att det i förslaget upptagna 
beloppet, kronor 400, för segelsällskapen i stället måtte tilläggas det i förslaget 
upptagna anslaget för planteringar, vilket belopp sålunda skulle ökas från 1.000 
till 1,400 kronor. 
 
Vidare framhöll talaren lämpligheten av att man ett annat år anslår medel från 
bolaget till fri tandvård för skolbarnen, till understöd av 
sjukkasseverksamheten och till fri skomaterial. Ansåg ock att för framtiden 
hela det blivande årliga vinstbeloppet kunde ställas till stadsfullmäktiges 
förfogande, för att dessa skulle fördela beloppet till oloika ändamål. 
 
Herr Christenson motiverade sin ställning med hänsyn till anslag för 
idrottsplats åstadkommande och framhöll, att ej någon plats för densamma 
kunnat anvisas, och att men ej heller hade några uppgifter om kostnaderna för 
ändamålet. Påpekade nödvändigheten av ny inhängnad för stadsparken. 
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Talaren framhöll vidare, att han i egenskap av parkstyrelsens ordförande 
givetvis hyste det allra största intresse av att få så stort anslag som möjligt för 
stadens planteringar, men att han dock ej ville vara med om ökning av sådant 
anslag genom att beröva segelsällskapen de i det föreliggande förslaget för 
desamma upptagna medlen. Framställde intet yrkande i ärendet. 
 
Herr Ljungberg medgav att frågan om denna fördelning hade kunnat ordnas på 
enklare sätt och framhöll, att av hela det ifrågavarande beloppet endast 5.000 
kronor upptagits för sådana ändamål, som i regel bruka förekomma i stadens 
budget. 
 
Vidare påpekade talaren, att frågan om idrottsplats varit aktuell för samhället i 
mera än tjugo år. Ansåg det däremot ej vara någon brådska med uppsättandet 
av nytt staket för stadsparken. 
 
Yrkade bifall till drätselkammarens majoritetsförslag. 
 
Herr Otto Olsson framhöll, att då bolaget i fråga bildades, hade man dock i 
allmänhet gjort sig beredd att vinsten därifrån skulle i väsentligt högre grad än 
vad förslaget avser bidraga till förbättring av stadens budget, och att dessa 
medel borde kunna användas för gator, vatten- och avloppsledningar samt 
dessutom för betalning av stadens svävande skuld. Ansåg att staden för nästa år 
borde ha större andel av vinstmedlen än vad som nu föreslagits. 
 
Herr Luckey fann det av bolagsstyrelsen och drätselkammaren upprättade 
förslaget till fördelning av minstmedlen bra, men att det ju är omöjligt 
åstadkomma ett dylikt förslag, som tillfredsställer alla. 
 
Understödde herr Ljungbergs yrkande. 
 
Herr ordföranden påpekade gentemot herr vice ordförandens yttrande, att 
bolagsordningen uttryckligen bestämmer, att bolagsstyrelsen skall inhämta 
stadsfullmäktiges mening om vinstmedlens användning, innan bolagsstämman 
därom fattar beslut, varför det ej kan tänkas, att stadsfullmäktige själv kunna 
besluta om dessa medels användning åtminstone så länge nuvarande 
bolagsordning gäller. Framhöll att de av för idrottsplats föreslagna platserna 
den vid Rotemyren belägna vore att föredraga, då det ej funnes några utsikter 
för att få Pinnevik disponibelt för ändamålet. 
 
Herr Ljungberg ansåg dock, att man likväl borde söka påverka såväl Kungl. 
Vetenskapsakademien som Badhusbolagets styrelse beträffande upplåtelse av 
idrottsplats i Pinnevik. 
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Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till de trenne olika yrkandena förklarat herr Ljungbergs 
yrkande om bifall till drätselkammarens majoritetsförslag vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt herr Ljungbergs 
yrkande såsom ja-förslag och därefter för utrönandet av motförslag i samma 
votering framställt proposition på bifall till vartdera av de båda övriga 
yrkandena, herr Ekblads och herr vice ordförandens, förklarade han det 
sistnämnda vara med övervägande ja besvarat, vilket med klubbslag befästes. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden följande voteringsproposition för 
huvudvoteringen, vilken proposition godkändes: 
 
”Den, som i huvudvoteringen vill bifalla Ljungbergs yrkande, röstar Ja: den det 
icke vill, röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr vice ordförandens 
yrkande.” 
 
Vid härefter företagit upprop till omröstning, vari herrar Källén, Christenson, 
Jonsson och Foss ej deltogo, röstade herrar Luckey, Sterner, Ljungberg, 
Karlson, Ludv. Andersson, Fritz G. Olsson, Sandström och fröken Wallentin 
samt herrar Lindbom, Alb. Anderson, Boheman och ordföranden ja, men herrar 
vice ordföranden, Ekblad, Otto Olsson, Pettersson, Evald I. Andersson, 
Johansson, Sörensen och Arsenius nej. 
 
Med 12 röster mot 8 hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla ja-
propositionen, vadan drätselkammarens majoritetsförslag antagits att såsom 
stadsfullmäktiges yttrande i ärendet överlämnas till styrelsen i fråga, och 
innefattade detta beslut även ovannämnda framställning rörande Pinnevik. 
 
Mot beslutet reserverade sig herr Ekblad med hänsyn till anslag åt 
segelsällskapen, då han ansåg, att detta anslag i stället borde utgå i enlighet 
med vad herr vice ordföranden yrkat. 

 
1927-11-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 150 (avskrift/KJ): 
 Från fattigvårdsstyrelsen förelåg skrivelse enligt utdrag av dess protokoll för 

den 25 nästlidne oktober med hemställan om att stadsfullmäktige snarast måtte 
avgöra frågan om plats för nytt försörjningshem. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat skrivelsen till 
drätselkammaren, som enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 
dennes beslutit att hos stadsfullmäktige avgiva följande yttrande med anledning 
av denna remiss: 
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”Det har varit drätselkammarens avsikt att avlämna den begärda utredningen i 
saken under instundande februari månad, men kammaren skall, om 
stadsfullmäktige så påfordra, och detta kn anses vara av betydelse för 
anläggningens färdigställande i föreskriven tid, med nöje överlämna ärendet till 
stadsfullmäktige redan under nästkommande december månads.” 
 
Herr ordföranden uttalade önskemålet om frågans avgörande snarast möjligt. 
Stadsfullmäktige beslöto att lägga skrivelsen till handlingarna. 

 
1927-11-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 158 (avskrift/KJ): 
 Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige överlämnat nedannämnda av 

densamma granskade förslag till utgiftsstater under år 1928 jämte tillstyrkan 
om desammas antagande med iakttagande av den ändringen, att posten 
”Oförutsedda utgifter” i förslaget för renhållningsverket minskas från 2.900 till 
1.500 kronor, varav totalsumman för detsammas utgifter skulle bliva 12.500 
kronor: 
Renhållningsverket 13.900:- 
Brandväsendet 2.700:- 
Vatten- och avloppsledningar 12.750:- 
Sundhetsvården 13.900:- 
Polisväsendet 21.715:- 
Parkstyrelsen 2.750:- 
 
I förslaget för vatten- och avloppsledningar var anmärkt, att till ovannämnda 
summa skulle komma kostnaderna för de vatten- och avloppsarbeten under 
nästa år, vilka av stadsfullmäktige senare eventuellt kunna bliva beslutade. 
 
För sundhetsvården var anmärkt, att dess inkomster från köttbesiktningsbyrån 
för ifrågavarande år beräknats till 2.500 kronor. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna de föreliggande 
utgiftsförslagen med iakttagande av den av drätselkammaren föreslagna 
ändringen i förslaget för renhållningsverket. 

 
1927-11-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 160 (avskrift/KJ): 
 En så lydande skrivelse förelåg: 

 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Den 5 maj 1927 hava Stadsfullmäktige beslutat att med donators medgivande 
på vissa villkor till Staten utan vederlag överlåta den till staden av Professor 
Murray donerade, under styrelsen för stiftelsen ”Maria Murrays minne” 
förvaltning stående s. k. murrayska fastigheten. Samtidigt ha stadsfullmäktige 
uttalat sin önskan att genom styrelsen för stiftelsen söka vinna klarhet i frågan, 
huru skulle förfaras med den till donationen hörande lösegendomen. 
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Med anledning härav får stiftelsens styrelse härmed anföra följande: Därest 
staden till staten överlåter fastigheten, följer givetvis därav att staden måste 
avstå även från lösegendomen, ty donationens syfte kan ju icke upprätthållas 
annat än i samband med disponerandet av fastigheten. Lösegendomen består av 
dels för fastigheten möblering och användande avsedda inventarier och dels ett 
antal aktier i Lysekils Nya Badhusaktiebolag. 
 
Med anledning härav får styrelsen härmed föreslå Stadsfullmäktige besluta att 
berörda inventarier skola vid fastighetens överlåtande till staten åtfölja 
densamma utan vederlag, för såvitt donators medgivande därtill kan erhållas, 
samt att beträffande aktierna, göra framställning till donator att staden måtte få 
behålla desamma, enär det är av värde för staden att vara delägare i badbolaget 
för så stort belopp som möjligt. 
 
Lysekil den 22 november 1927. 
Styrelsen för Stiftelsen Maria Murrays minne: 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning med 
iakttagande av vad som i skrivelsen sagts beträffande dispositionen av bemälda 
aktier. 

 
1927-12-11 Fyrtornetfabriken på Södra Hamngatan börjar åter att byggas ut. 

 
1927-12-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 165 (avskrift/KJ): 

Till förnyad behandling upptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 25 
sistlidne augusti under § 96 i protokollet senast behandlade ärendet rörande 
tomt till nytt försörjningshem m. m.  

 
Vid sagda tillfälle beslöto stadsfullmäktige dels att till kommunala 
mellanskolans styrelse och drätselkammaren remittera ärendet, evad det rörde 
försörjningshemmets ifrågasatta placerade på kommunala mellanskoletomten 
emellan kyrkan och gamla kyrkogården, dels att i övrigt bordlägga detsamma. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 6 dennes hade kommunala 
mellanskolans styrelse med anledning av denna remiss avgivit följande 
yttrande: 
 
1) Enligt överdirektör August Falks år 1918 gjorda uttalanden skulle 
kommunala mellanskolans inrymmande i folkskolans lokal i Kyrkvik endast 
betraktas som ett provisorium, och anser Styrelsen följdaktligen, att nybyggnad 
någon gång i framtiden måste komma till stånd. Hur länge Överstyrelsen låter 
sig nöja med nuvarande skolbyggnad är dock omöjligt att förutsäga. 
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2) Styrelsen anser vidare, att ”mellanskoletomten” väster om Kyrkberget och 
den därpå lagda grunden mycket väl fylla kraven å tomt för en ny 
mellanskolebyggnad.” 
 
Drätselkammarens föreliggande yttrande i ärendet enligt utdrag av dess 
protokoll för den 9 dennes innehöll i huvudsak följande: 
 
Drätselkammarens herr ordförande hade hemställt till byggnadsnämnden, att 
denna måtte yttra sig över lämpligheten av denna tomts användning för 
ifrågavarande ändamål. 
 
Tillika hade herr ordföranden i drätselkammaren anmodat stadsingenjören att 
upprätta utredning med hänsyn till de ytterligare arbete, som kunna komma att 
erfordras för mellanskoletomten med hänsyn till dess användning för nytt 
försörjningshems uppförande. 
 
Vid drätselkammarens nämnda sammanträde förelågo såväl kommunala 
mellanskolestyrelsens och byggnadsnamnändens yttranden i ärendet som den 
av stadsingenjören upprättade utredningen. 
 
Med hänvisning till denna utredning beslöt drätselkammaren med tre röster 
mot tre genom herr ordförandens utslagsröst att hos stadsfullmäktige avstyrka 
mellanskoletomtens användning för uppförande av nytt försörjningshem. 
 
Herrar vice ordföranden och Otto Olsson hade reserverat sig mot detta beslut, 
då de yrkat, att drätselkammaren måtte hos stadsfullmäktige förorda tomtens 
användning för sagda ändamål. 
 
Herr Bovik, som röstat lika med reservanterna, hade dock anhållit få till 
protokollet antecknat, att han gjort detta endast under det bestämda förbehåll, 
att sinnessjukavdelning ej må på område som försörjningshemmet. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit att till stadsfullmäktige överlämna 
byggnadsnämndens yttrande i ärendet och den av stadsingenjören upprättade 
utredningen.  
 
Byggnadsnämnden hade gjort det uttalandet, att från dess sida intet hinder 
förelåg för att å den s. k. mellanskoletomten uppföra de för fattigvården 
planerade byggnaderna i huvudsaklig överensstämmelse med i nämnden vid 
ärendets behandling föreliggande kartskiss. 
 
Nämnden hade dock ansett tomtområdet väl knappt med hänsyn till eventuellt 
framtida behov av utvidgningar. 
 
Stadsingenjörens förenämnda utredning innehöll i huvudsak följande: 
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Att kostnaden för mellanskoletomtens ordnande för uppförandet av 
försörjningshem m. m. uppgår till ett belopp av 12.800 kronor, i vilket belopp 
inräknats kostnaden för vatten- och avloppsledningar från Badhusgatans 
ledningssystem. 
 
Att det kommer att erbjuda stora svårigheter att bebygga tomtområdet på 
sådant sätt fattigvårdsstyrelsen uttalat sig om. 
 
Att utjämnandet av nivåskillnaderna kommer att åstadkomma stora 
merkostnader för byggnaderna, och att sådant utjämnande genom 
byggnadssättet lättare läte sig göra för en skolbyggnad, där det ej är fråga om 
bostadsrum. 
 
Att det på grund av den knappa tillgången på välbelägna tomter för byggandet 
av bostadshus är lämpligt använda tomtområdet i fråga för uppförandet av 
försörjningshem. 
 
Att om tomtområdet komme till användning för byggandet av försörjningshem, 
så skulle staden, utom att den avhänder sig ett värdefullt område, löpa risken 
att få markvärdet runt om detta område betydligt nedsatt. 
 
Att det vore önskligt, att området tillsammans med tomten, som avsetts för 
skolbyggnad, tomtindelas med tanke på att där skapa ett tilltalande 
villaområde. 
 
Att de redan nedlagda kostnaderna för skoltomtens planering helt säkert kunna 
återfås, då intet onödigt arbete för denna planering nedlagts även med tanke på 
att å platsen uppföra villabyggnader i ett för densamma värdigt skick. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den i 
detsamma uppkomna diskussionen: 
 
Herr Pettersson fann kostnadsberäkningen för kyrkvikstomten för hög och 
sökte att med sakliga skäl närmare kritisera den av stadsingenjören upprättade 
utredningen med hänsyn till denna tomt. 
 
Yrkade bifall till den i drätselkammaren senast avgivna reservationen till 
förmån för försörjningshemmets förläggande å mellanskoletomten. 
 
Herr Ljungberg redogjorde för samtliga de förslag, som nu och tidigare varit 
uppe för denna frågas lösning, och framhöll, att om staden komme att åläggas 
uppförandet av byggnad för samrealskolan, så vore det helt visst fördelaktigt 
att använda den i Kyrkvik för skolbyggnad avsedda tomten. 
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Talaren trodde ej att försörjningshemmets pensionärer, vilka behövde lugn och 
ro, skulle bliva tillfredsställda med att bo på en så jämförelsevis livligt 
trafikerad plats. Ansåg tomten på Blekebacken av utrymmesskäl vara bättre för 
ändamålet än tomten vid kyrkan, men att Blekebackens läge vore dystert och 
föga tilltalande. 
 
Hemställde fördenskull om bifall till förslaget om att använda området för lilla 
vattendammen för ifrågavarande ändamål. 
 
Herr Ekblad, som icke ansåg den föreliggande, av stadsingenjören upprättade 
utredningen var fullt opartisk, talade till förmån för tomten vid kyrkan och 
understödde herr Petterssons yrkande. 
 
Herr Christenson framhöll vikten av att få en tillräckligt stor tomt för 
försörjningshemmet, samt att man härvidlag även bör välja en tomt, som ställer 
sig så ekonomiskt fördelaktigt som möjligt. Uttalade förvåning över att herr 
Ekblad nu ville förorda kyrkvikstomten, då han tidigare framhållit fördelarna 
beträffande tomten på Blekebacken. 
 
Talaren påpekade dels att tomten vid kyrkan är otillräcklig för ifrågavarande 
byggnads utförande, dels att tomten å området för lilla vattendammen hade 
åtskilliga lägenheter, ej minst dess närhet till folkskolan. Tomten på 
Blekebacken synes däremot motsvara de anspråk man rimligen kan ställa på en 
dylik tomt. 
 
Yrkade med hänvisning till sitt yttrande bifall till förslaget om att för 
ändamålet använda tomten på Blekebacken. 
 
Herr vice ordföranden uttalade önskvärdheten av att frågan hade kunnat lösas i 
enighetens tecken samt påpekade i likhet med herr Ekblad, att den 
föreliggande, av stadsingenjören upprättade utredningen företedde en viss 
förutfattad mening till förmån för tomten på Blekebacken. 
 
Talaren skulle velat ansluta sig till det i denna utredning gjorda uttalandet, om 
detsamma haft stöd av arkitekt eller fattigvårdskonsulent, men då så ej vore 
fallet, kunde han göra detta. Framhöll vidare att man ej fått nog klart besked 
om det behövliga utrymmet i detta försörjningshem, och att detta utrymme ej 
fine tagas till för stort, då den allmänna pensionsförsäkringen komme att mer 
och mer minska antalet understödstagare. Ville för sin del underkänna förslaget 
om Blekebacken och i synnerhet att det gamla försörjningshemmet därstädes 
skulle ingå som en intregerande del i det nya samt framkastade tanken på att 
bordlägga ärendet till nästkommande februari månad för inhämtandet av 
fattigvårdskonsulenternas mening i saken. 
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Herr Luckey delade de av herr Christenson framlagda synpunkterna i frågan 
och tillbakavisade påståendet om, att den av stadsingenjören framlagda 
synpunkterna i frågan och tillbakavisade påståendet om, att den av 
stadsingenjören förebragta utredningen i saken vore praktisk. 
 
Talaren framhöll, att stadsfullmäktigeledamöterna vid den företagna ronden till 
de för försörjningshemmet sist föreslagna platserna blivit i noga tillfälle att 
sätta sig in i förhållandena, och han vid detta tillfälle ytterligare stärkts i sin 
uppfattning om tomtens på Blekebacken synnerliga lämplighet för detta 
försörjningshem. 
 
Herr Ljungbergs ansåg, att man borde ge sitt erkännande åt stadsingenjören för 
att han bestämt uttalat sin mening i saken utan att taga hänsyn till om detta vore 
tilltalande för den ena eller andra parten. 
 
Herr Ekblad hade intet att erinra emot frågans ytterligare utredning enligt herr 
vice ordförandens uttalanden men ville ej heller motsätta sig densammas 
omedelbara avgörande. 
 
Herr ordföranden ifrågasatte lämpligheten av att kritisera en tjänsteman, som ej 
vore i tillfälle att försvara sig. Framhöll att förste provinsialläkaren hade uttalat 
sin tillfredsställelse över fattigvårdens sjukhem, och att man ej i övrigt kunde 
klaga på härvarande fattigvårds anordningar. 
 
Talaren förklarade sig ej vara någon entusiastisk anhängare till något av 
förslagen om dessa platser samt hade ej något att anföra emot uppskov med 
frågans avgörande men ansåg det onödigt att anlita fattigvårdskonsulenten, då 
denne redan tagit del av samtliga de flrslag som härvidlag varit uppe med 
undantag för kyrkvikstomten. 
 
Däremot ansåg talaren det vara bättre att låta länsarkitekten eller någon annan 
arkitekt yttra sig över de trenne nu föreliggande förslagen till dylik tomt och 
föreslog besluts fattande i denna riktning samt framhöll tillika, att man finge 
taga nödig hänsyn till stadens ekonomi och ej låta bygga för dyrbart i 
förevarande fall. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till å ena sidan ärendets avgörande i dag och å andra dess 
bordläggning i avvaktan på genom fattigvårdsstyrelsens försorg verkställd 
utredning av arkitekt om de trenne ifrågavarande tomternas lämplighet för 
försörjningshems uppförande förklarat den sistnämnda propositionen vara med 
övervägande ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande 
godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bordlägga ärendet för dylik utredning, röstar Ja; 
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den, det icke vill, röstar Nej; 
vinner nej hava stadsfullmäktige beslutit att avgöra ärendet i dag.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, 
Ljungberg, Ekblad, Otto Olsson, Källén, Pettersson, Evald I. Andersson, 
Johansson, Sörensen, Jonsson, Arsenius, Foss och ordföranden ja, men herrar 
Luckey, Sterner, Karlson, Ludvig Andersson, Fritz G. Olsson, Sandström och 
fröken Wallentin samt herrar Christenson, Lindbom, Alb. Anderson och 
Boheman nej, 
 
Med 13 ja- mot 11 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla 
förslaget om ärendets bordläggning för nämnda utrednings verkställande. 

 
1927-12-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 172 (avskrift/KJ): 

En så lydande motion förelåg: 
 

”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
För den som med uppmärksamhet följt med Lysekils kommunikationers 
utveckling under en längre följd av år, är der det uppenbart, att dessa, som i och 
med öppnandet av järnvägen Lysekil – Smedberg en gång måste ansetts hava 
varit synnerligen goda, numera undergått en förändring till det sämre. Icke så 
att förstå, att de i och för sig blivit sämre än förut, men hela 
kommunikationsläget i det handelsområde vi blivit vana att anse som vårt har 
förskjutit sig till Lysekils nackdel, så att detta område norrut minskats, och 
området söderut hotas av samma fara. 
 
Vad då att göra? 
 
Jag anser mig icke i stånd att på rak arm föreslå åtgärder, som först måste bliva 
föremål för en noggrann undersökning, innan några förslag kunna framläggas, 
men jag har med denna min motion avsett att fästa Stadsfullmäktiges 
uppmärksamhet på denna fråga, som måste betecknas som en av samhällets 
livsfrågor. 
 
Jag föreslår fördenskull tillsättandet av en kommunikationsberedning av fem 
personer, som efter att hava samrått med intresserade och sakkunniga från detta 
samhälle och av andra, som av bättre kommunikationer med Lysekil böra 
tänkas hava lika fördelar, kunna framlägga en noggrann utredning och därpå 
grundade förslag. 
 
Lysekil den 14 december 1927. 
FRITZ LÜSCH.” 
 
Sedan motionen lästs, beslöto stadsfullmäktige att bordlägga densamma. 
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1927-12-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 174 (avskrift/KJ): 
 Såsom avslutning på detta års arbete i stadsfullmäktige yttrade herr 

ordföranden följande: 
 
Året lider snart mot sitt slut, och när tre månader på det nya året äro till ända, 
fyller Lysekil tjugofem år som stad, i den enskilda människans liv ofta en dryg 
tredjedel men i ett samhälles en ringa tidsperiod. Dock gäller även om 
samhällena, att de kunna försitta tiden eller väl använda densamma. Vilketdera 
har sin tillämpning på Lysekil, det tillkommer icke mig att döma, utan den 
domen kommer att utskiftas av kommande släkten. Visserligen finns det något, 
som heter tur och otur, men välfärden är icke beroende därpå, ty de omväxla 
med varandra, så att man den ena dagen seglar för förlig vind och den andra i 
motvind, men även i motvind finns det chanser att taga vara på. Lyckans 
underbara galoscher finnas endast till i sagan, men i verkligheten åstadkommes 
lyckan genom det flitiga och trogna arbetet. Stenhuggaren i berget, arbetaren 
på verkstaden likaväl som köpmannen och fabriksidkaren, vilka med klokhet 
och omtanke planera sina affärer, ja det var och en, som redligen sin syssla 
sköter, arbeta på samhällets utveckling, på samma gång de arbeta för egen 
vinning. 
 
Det är alltså icke bara stadsfullmäktige, som äro samhällets befrämjare. 
 
Men dem är vården av de kommunala angelägenheterna anförtrodd, och för 
den går nu arbetsåret till ända. Själva ledamotskapet i stadsfullmäktige kan icke 
sägas vara över hövan betungande, men däremot ofta arbetet i nämnder, 
kommittéer och styrelser. 
 
Om jag därefter i första rummet nämner och stannar med min tacksamhet vid 
drätselkammaren, så är det icke därför, att jag underskattar de övriga, utan 
emedan drätselkammaren har den tyngsta arbetsbördan, och särskilt nämndes i 
kommunalförordningen av år 1862. 
 
Jag ber att få tacka Eder alla ledamöter av stadsfullmäktige, stadsfullmäktiges 
sekreterare, magistratens ordförande, som alltid infinner sig vid 
stadsfullmäktiges sammanträden, så ofta hans tid det medgiver. 
 
Jag ber till sist få tillönska Eder alla en god jul och ett angenämt årsskifte.” 
 
Härefter yttrade herr vise ordföranden följande: 
 
”Herr Ordförande! 
 
Som vice ordförande ber jag att få framföra stadsfullmäktigeledamöternas tack 
till eder för det gångna arbetsåret. 
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Ni har nyss framfört Edert tack till stadsfullmäktige, nämnder, kommittéer och 
styrelser och erinrat om den stora arbetsbörda som påvilar dem, därvidlag 
främst drätselkammaren, men Eder arbetsbörda såsom stadsfullmäktiges 
ordförande torde icke vara mindre. 
 
Vi komma till stadsfullmäktiges sammanträden och sätta oss så att säga till 
dukat bord, då allt förarbete med ärendena, föredragningslistans upprättande m. 
m. utförts av Eder och orsakat mycket arbete och noggrann omtanke. 
 
För den ordning och reda och för den oväld, varmed Ni lett våra förhandlingar, 
ber jag att å egna och stadsfullmäktiges vägnar få uttala ett varmt tack jämte 
tillönskan om en god jul och ett gått nytt år.” 

 
1927-12-14 Bilaga N:o 1, 1927. 

Ledamöter och suppleanter uti Lysekils Stads Nämnder och Styrelser år 1927. 
 
Drätselkammaren: 
3 ledamöter och 3 suppleanter väljas samtidigt för en tid av 4 år. 
Anmälan om nyval göres till Magistraten före den 1 november. 
Drätselkammaren skall bestå av 6 ledamöter och 6 suppleanter. 
 
Ledamöter: 
1) Konsuln Alfr. Bovik, kvarstår till och med 1928. 
2) Redaktören Axel Ljungberg, ordf. 1927, kvarstår till och med 1930. 
3) Byggmästaren Rob. G. Christenson, kvarstår till och med 1928. 
4) Riksdagsmannen Carl Brännberg, vice ordf. 1927, kvarstår till och med 
1928. 
5) Mekanikern Otto Olsson, kvarstår till och med 1930. 
6) Handlanden Fritz G. Olsson, kvarstår till och med 1930. 
 
Suppleanter: 
1) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, ers. Bovik, kvarstår till och med 
1928. 
2) Fabrikören Rich. Björsell, ers. Ljungberg, kvarstår till och med 1930. 
3) Fabrikören Gust. Karlson, ers. Christenson, kvarstår till och med 1928. 
4) Handlanden S. P. Ekblad, ers. Brännberg, kvarstår till och med 1928. 
5) Redaktören Harald Fors, ers. Otto Olsson kvarstår till och med 1930. 
6) Järnhandlaren Pontus Lundbom, ers. Fritz G. Olsson, kvarstår till och med 
1930. 
 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar: 
Denna styrelse består av 5 ledamöter och 4 suppleanter, sålunda valda: 
Stadsfullmäktige välja för 3 år, 3 ledamöter och 2 suppleanter. 
Hälsovårdsnämnden väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
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Drätselkammaren väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
 
Ledamöter: 
Järnhandlaren Pontus Lundbom, vald av Stadsfullmäktige till och med 1927. 
Mekanikern Otto Olsson, vald av Stadsfullmäktige till och med 1927. 
Gjutaren Karl Källén, vald till Stadsfullmäktige till och med 1927. 
Handlanden P. A. Malmrot, ordf. vald av Hälsovårdsnämnden för 1927. 
Konsuln Alfr. Bovik, v. ordf. 1927 vald av Drätselkammaren för 1927. 
 
Suppleanter: 
Disponenten Aug. L. Kihlberg, vald av Stadsfullmäktige till och med 1927. 
Filaren Svante J. Johansson, vald av Stadsfullmäktige till och med 1927. 
Brandchefen Gust. A. Löfgren, vald av Hälsovårdsnämnden för 1927. 
Redaktören Axel Ljungberg, vald av Drätselkammaren för 1927. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
Består av 7 eller ledamöter och 4 suppleanter, därav 4 ledamöter väljas 
samtidigt för 4 år och övriga 4 jämte suppleanter ävenledes för 4 år. 
 
Val förrättas vartannat år. Den 28 jan. 1909 beslöts, att andre stadsläkaren 
skulle hava rätt att närvara vid sammanträdena samt deltaga i förhandlingarna, 
men icke i besluten. Denna styrelse väljes av Stadsfullmäktige, som även välja 
ordf. och v. ordf. Av ledamöterna skall minst en vara kvinna. Likaså en av 
suppleanterna. 
 
Ledamöter: 
Disponenten Emil Löfberg, ordf. till och med 1928, vald till och med 1928. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, v. ordf. till och med 1928, vald 
till och med 1928. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, vald till och med 1928. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, vald till och med 1928. 
Handlanden Evald Andersson, vald till och med 1930. 
Handlanden Axel Johansson, vald till och med 1930. 
Husmodern Viktoria Carlsson, vald till och med 1930. 
 
Suppleanter: 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, vald till och med 1930. 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin, vald till och med 1930. 
Fru Clara Ljunggren, vald till och med 1930. 
Boktryckeriföreståndaren Emil Johansson, vald till och med 1930. 
 
Nykterhetsnämnden: 
Väljes enligt Stadsfullmäktiges beslut den 27 nov. 1924 av Stadsfullmäktige 
och består av 5 ledamöter och 3 suppleanter. 
Val företages vartannat år och sker för en tid av 4 år. 
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Stadsfullmäktige välja även ordf. och v. ordf. 
Av ledamöterna skall minst en vara kvinna. Likaså en av suppleanterna. 
 
Ledamöter: 
1925 t. o. m. 1928: 
Disponenten Emil Löfberg, ordf. gjutaren Karl Källén, v. ordf. och 
stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
 
1927 t. o. m. 1930: 
Musikdirektören Karl Sandström och skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin. 
 
Suppleanter: 
1925 t. o. m. 1928. 
Handlandena Fritz G. Olsson och L. P. Östling 
 
1927 t. o. m. 1930: 
Fru Anna Malmrot. 
 
Byggnadsnämnden: 
Består av 5 ledamöter och 4 suppleanter. En lagfaren magistratsperson är 
självskriven ledamot. Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 1 suppleant. 
Magistraten väljer 1 ledamot och 1 suppleant. Samliga väljas för 4 år i sänder. 
 
Ledamöter: 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordförandee 1927, självskriven ledamot. 
Muraremästaren Klas Zetterström, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, till och med 1929 vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Axel Johansson till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1927, vice ordf. 1927, vald av 
Magistraten. 
 
Suppleanter: 
Handlanden S. P. Ekblad, till och med 1929, vald av stadsfullmäktige. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Snickaremästaren C. A. Tobiasson, till och med 1930, vald av 
Stadsfullmäktige. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 1927, vald av Magistraten. 
 
Hamnstyrelsen: 
Enligt gällande hamnordning består styrelsen av 5 ledamöter och 3 suppleanter, 
vilka alla väljas för 2 år. 1 ledamot och 1 suppleant utses av Magistraten, 4 
ledamöter och 2 suppleanter väljas december av Stadsfullmäktige, men så, att 
ena året väljas 2 ledamöter och andra 2 ledamöter och 2 suppleanter. 
 
Ledamöter:  
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Disponenten Ludv. Andersson, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige, 
ordf. 1927. 
Lotsförmannen Gustaf Wallin, till och med 1928 vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden S. P. Ekblad, till och med 1928, vald av Stadsfullmäktige. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, till och med 1927, vald av Magistraten, vice 
ordf. 1927. 
 
Suppleanter: 
Fabrikören Elis Luckey, till och med 1928, vald av Stadsfullmäktige. 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, till och med 1928, vald av 
Stadsfullmäktige. 
Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1927, vald av Magistraten. 
 
Hälsovårdsnämnden: 
Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter för en tid av 4 år. Enligt 
hälsovårdsstadgans kap. 1 mom. 1 skall den magistratsperson, som förestår 
polisen vara ledamot, och är den främste av stadsläkarna ävenledes 
självskriven ledamot. 
 
Ledamöter: 
Borgmästare Axel Sundberg, ordförande 1927. 
Doktor Axel Nilsson, vice ordförande 1927. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Fritz G. Olsson, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Suppleanter: 
Gjutaren Karl Källén, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
Konsuln Alfr. Bovik, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Evald Andersson, till och med 1929 vald av stadsfullmäktige. 
 
Renhållningsstyrelsen: 
Enligt S. F. beslut den 20 juni 1924, § 92, skall denna styrelse bestå av 5 
ledamöter med 2 suppleanter. 
Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1927: 
 
Ledamöter: 
Handlanden Fritz G. Olsson, ordf. 1927. 
Handlanden Evald Andersson, v. ordf. 1927. 
Handlanden P. A. Malmrot. 
Filaren Svante J. Johansson. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
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Suppleanter: 
Fotografen John Westling. 
Gjutaren Karl Källén. 
 
Folkskolestyrelsen: 
Enligt S. F. beslut den 27 febr. 1917, § 7, å vilket beslut Kungl. Maj:t genom 
nådigt brev av den 12 okt. 1917 givit stadsfästelse, skall Lysekils folkskolas 
angelägenheter handgavas av en styrelse bestående av 12 ledamöter, 6 valda av 
stadsfullmäktige och 6 av Kyrkostämman. Församlingens kyrkoherde är 
dessutom enligt lag självskriven ledamot i denna styrelse. Ledamöterna väljas 
för en tid av 4 år, men vid första valet utlottas havlva antalet att avgå efter 2 år. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, självskriven ledamot, ordf. 1927. 
 
Valda av stadsfullmäktige: 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson, till och med 1929. 
Juveleraren Gordon Wikström, till och med 1929. 
Rektorn Sigfrid Sandström, till och med 1929, vice ordf. 1927. 
Fabrikören Wiktor Lindbom, till och med 1927. 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius, till och med 1927. 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, till och med 1927. 
 
Valda av Kyrkostämman: 
Överläraren Anders Jakobsson, till och med 1929 
Bokhållaren Evald Isidor Andersson, till och med 1929. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, till och med 1929. 
Stadsfiskalen Elias Sandell, till och med 1927. 
Stadskamreraren Axel Holmqvist, till och med 1927. 
Byggmästaren Rob. G. Christensson, till och med 1927. 
 
Styrelsen för Kommunala Mellanskolan: 
Denna styrelse består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. 
Rektor, självskriven ledamot. Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1930: 
Ledamöter: 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordf. 1927. 
Överläraren And. Jakobsson, v. ordf. 1927. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Bankkamreraren Olof Johansson. 
Postmästaren Gösta Boheman. 
 
Suppleanter: 
Direktören Nisse Ericsson. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
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Konduktören Anders Johnson. 
 
Kommunala Mellanskolans terminsavgiftsnämnd: 
Ledamot 1927: 
Borgmästaren Axel Sundberg. 
 
Examensvittnen vid Kommunala Mellanskolans realskoleexamen 1927: 
Stadsingeniören Sven Henrik Lundgren. 
Direktören Nisse Ericsson. 
Postassistenten Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanter: 
Apotekaren Karl Aulin. 
Tullförvaltaren Fr. Nordström. 
 
Barnavårdsnämnden: 
Jämlikt Stadsfullmäktiges beslut den 28 maj 1925, § 78, skola Stadsfullmäktige 
välja för en tid av 4 år 5 ledamöter och 5 suppleanter sålunda: 
från fattigvårdsstyrelsen 1 ledamot och 1 suppleant, 
från kommunens folkskolor 1 ledamot och 1 suppleant 
samt 3 andra ledamöter med 3 suppleanter. 
 
Dessutom äro församlingens kyrkoherde och förste stadsläkaren självskriven 
ledamöter av nämnden. 
 
Av nämndens ledamöter skall minst en vara kvinna, likaså en av suppleanterna. 
 
Stadsfullmäktige välja ordförande i nämnden. 
Självskrivna ledamöter: 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordförande. 
Förste stadsläkaren doktor Axel Nilsson. 
 
Av Stadsfullmäktige valda ledamöter och suppleanter: 
Från fattigvårdsstyrelsen för tiden 1926 t. o. m. 1929: 
 
Ledamot: Disponenten Emil Löfberg med stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist 
som suppleant. 
 
Från kommunens folkskolor för tiden 1926 t. o. m. 1929: 
Ledamot: Överläraren And. Jakobsson med musikdirektören Karl Sanström 
som suppleant. 
 
Övriga ledamöter och suppleanter: 
För tiden 1926 t. o. m. 1929: 
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Ledamot: Stadsfiskalen Elias Sandell med landsfiskalen Gunnar Nyblom som 
suppleant. 
 
För åren 1926 och 1927: 
Ledamöter: Folkskollärarinnan Hedvig Fors och stenhuggaren Andreas 
Åkesson Holmqvist med respektive suppleanter skolkökslärarinnan Ingrid 
Wallentin och förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
 
Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelse: 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. Val sker för en tid av 4 år. Väljas av 
Stadsfullmäktige. 
 
Ledamöter: 
Valda 1925 t. o. m. 1928: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordf. 1927. 
Trafikchefen Nils Wickberg. 
Redaktören Axel Ljungberg, v. ordf. 1927. 
 
Valda 1927 t. o. m. 1930: 
Brandchefen Gust. A. Löfgren. 
Handlanden Axel Johansson. 
 
Suppleanter 1925 t. o. m. 1928: 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
Civilingeniören Arvid Laurin. 
Handlanden L. P. Östling. 
 
Parkstyrelsen: 
Tillsattes av S. F. 30 augusti 1910 och bestämdes att bestå av 5 ledamöter och 
2 suppleanter, att väljas för 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1930: 
Ledamöter: 
Byggmästaren Robert G. Christenson, ordf. 1927. 
Trädgårdsmästare Axel Lindebäck. 
Brandchefen G. A. Löfgren, v. ordf. 1927. 
Trädgårdsmästaren Oscar Hansson. 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
 
Suppleanter: 
Överläraren And. Jakobsson. 
Fotografen John Westling. 
 
Handels- och sjöfartsnämnden: 
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Den 8 maj 1903 beslöto S. F. tillsätta denna nämnd av 7 ledamöter, vilka väljas 
för högst 2 år, dock på viss tid. 
 
Valda t. o. m. 1928: 
Ledamöter: 
Lotsförmannen Emilius Hörman. 
Fabrikören Richard Björsell. 
Handlanden J. A. Jacobsson. 
Fabrikören Elis Luckey, ordf. 1927. 
Disponenten Ludv. Andersson, v. ordf. 1927. 
Fabrikören Wiktor Lindbom. 
Skeppsmäklaren Axel Olsson. 
 
Polisnämnden: 
Enligt S. F. beslut den 19 november 1925, § 162 i protokollet, tillsattes en 
polisnämnd, som skall bestå av 5 ledamöter med 5 suppleanter, vilka väljas för 
4 år i sänder. 
 
Valda t. o. m. 1929: 
Ledamöter: 
1) Fabrikören Rich. Björsell, v. ordf. 1927. 
2) Gjutaren Karl Källén. 
3) Byggmästaren Rob. G. Christensson, ordf. 1927. 
4) Brandchefen Gust. A. Löfgren. 
5) Mekanikern Otto Olsson. 
 
Suppleanter: 
1) Juveleraren Gordon Wikström. 
2) Lokföraren Hj. Sörensen. 
3) Postmästaren Gösta Boheman. 
4) Fabrikören Wiktor Lindbom. 
5) Stenhuggaren Karl E. Karlsson. 
 
Pensionsnämnden: 
Består av ordförande och hans suppleant, utsedda av Konungens 
Befallningshavande samt 6 ledamöter och 6 suppleanter valda av S. F. i 
december, ordföranden och hans suppleant samt ledamöter och suppleanter för 
en tid av 4 år, men så att hava antalet ledamöter och suppleanter väljas 
vartannat år. 
 
Ordförande: Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1929. 
Suppleant: Disponenten Hjalmar Carlsson, till och med 1929. 
 
Ledamöter: 
Handlanden Patrik Johansson, till och med 1929. 
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Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, till och med 1929. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson till och med 1929. 
Handlaren P. A. Malmrot, till och med 1927. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 1927. 
Poliskonstapeln C. I. Alexandersson, till och med 1927. 
 
Suppleanter: 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, till och med 1929. 
Mekanikern Otto Olsson, till och med 1929. 
Stenhuggaren Karl E. Karlsson, till och med 1929. 
Brandchefen G. A. Löfgren, till och med 1927. 
Brandmästaren A. J. Nordmark, till och med 1927. 
Inspektoren Lorentz Jonsson, till och med 1927. 
 
Taxeringsnämnden: 
Väljes av stadsfullmäktige varje år före den 15 januari, men väljes i regel under 
december föregående år. dessutom utser Konungens Befallningshavande 
ordförande och 1 ledamot. 
 
Av Konungens Befallningshavande utsedda för år 1927: 
Ordförande: Rådmannen Josef Centerwall. 
Ledamot: Landsfiskalen Gunnar Nyblom. 
 
Valda av Stadsfullmäktige för år 1927: 
Ledamöter: 
1) Handlanden Evald Andersson. 
2) Gjutaren Karl Källén. 
3) Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
4) Handlanden Axel Johansson. 
5) Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
 
Suppleanter: 
1) Urmakaren Carl J. Lycke. 
2) Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
3) Kronolotsen E. M. Montheli. 
4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
5) Postassistenten Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de 
här ovan angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Landstingets sjukupptagningsanstalt i Lysekil: 
Av Stadsfullmäktige hava för obestämd tid valts nedannämnda 2 ledamöter i 
kommittén för anstalten: 
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Borgmästaren Axel Sundberg. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Hästuttagningsnämnden: 
Består av 3 ledamöter och 2 suppleanter, valda för 4 kalenderår. 
Stadsfullmäktige välja i december 2 ledamöter och 2 suppleanter. 3:dje 
ledamoten förordnas av Konungens Befallningshavande för samma tid och 
skall vara nämndens ordförande. se Svensk Författningssamling n:o 261 2/7 
1915, § 7 
 
Ordförande förordnad av Konungens Befallningshavande till och med 1927, 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Valda av Stadsfullmäktige t. o. m. 1927: 
Ledamöter: 
Fabrikören Gust. Karlson. 
Åkaren Viktor Andersson. 
 
Suppleanter: 
Åkaren Viktor Johansson. 
Åkaren Adolf Karlsson. 
 
Brandförsäkringskommittén: 
som har att biträda vid värdering av hus och byggnader försäkrade i Städernas 
Allmänna Brandstodsbolag. Enligt § 57 i detta bolags reglemente skall för 
kommande år under december månad av S. F. väljas 2 ledamöter och 2 
suppleanter och skall försäkringsbolaget om valet underrättas. 
 
Valda för år 1927: 
Ledamöter: 
Stadsingeniören Sven Henrik Lundgren. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
 
Suppleanter: 
Byggmästaren Adolf Wennerberg. 
Snickarmästaren K. Knutsson. 
 
Brandbefäl: 
Brandchef och vice brandchef väljas av brandstryrelsen till vidare med 3 
månaders ömsesidig uppsägning. 
 
Brandchef: Frisören Gust. A. Löfgren. 
Vice brandchef: Handlanden Gillis Eriksson. 
 
Brandstyrelsen: 
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Denna styrelse består av 4 ledamöter med 2 suppleanter, valda av S. F. för en 
tid av 4 år, dock så att första gången väljes halva antalet för 2 och halva för 4. 
 
Magistraten väljer dessutom 1 ledamot och 1 suppleant, helst lagfaren, för 
sammma tid. 
 
Ledamöter: 
1925 t. o. m. 1928: 
Riksdagsmannen Carl Brännberg, ordf. 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
Fotografen John Westling. 
Disponenten Emil Löfberg, vald av Magistraten. 
 
1927 t. o. m. 1930: 
Mekanikern Otto Olsson, vald av Stadsfullmäktige. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson, vice ordf. 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Suppleanter: 
Lokföraren Hj. Sörensen, t. o. m. 1928. 
Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg, 1927 t. o. m. 1930. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, 1925 t. o. m. 1928, vald av Magistraten. 
 
Lysekils Föreläsningsförenings Styrelse: 
S. F. 1 ledamot och 1 suppleant, därest staden beviljat anslag, i vilket fall även 
S. F. välja en revisor med 1 suppleant: Föreningen väljer med 2 suppleanter 
samt 1 revisor med 1 suppleant. 
 
Valda av S. F. för år 1927: 
Ledamot: Musikdirektören Karl Sandström. 
Suppleant: Järnsvarvaren Alfr. Andersson. 
 
Tekniska Aftonskolans Styrelse: 
 
Valda av S. F. för år 1927: 
Ledamot: Stadsingeniören Sven Henrik Lundgren. 
Suppleant: Ingeniören O. Folke Aurell. 
 
Huvudmän i Lysekils Sparbank: 
S. F. utse 8 huvudmän. Huvudman utses för 4 år. 
 
Fabrikören Elis Lucky,  för 1926, 1927, 1928 och 1929. 
Kamreraren Hugo Hallgren, ”    1926, 1927, 1928 och 1929. 
Redaktören Axel Ljungberg, ”    1927, 1928, 1929 och 1930. 
Konsuln John Sterner,  ”    1927, 1928, 1929 och 1930. 
Konsuln A. W. Christenson, ”    1925, 1926 och 1927. 
Konsuln L. Laurin,  ”    1925, 1926 och 1927. 
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Disponenten Ludv. Andersson, ”    1925, 1926, 1927 och 1928. 
Handlanden S. P. Ekblad,  ”    1926, 1927 och 1928. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils 
Järnvägsaktiebolag under år 1927: 
Ombud: Redaktören Axel Ljungberg. 
Suppleant: Fabrikören Gust. Karlson. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Nya Badhus 
Aktiebolag under år 1927: 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Systemaktiebolagets Styrelse: 
Ledamot: Filaren Svante J. Johansson, för år 1927. 
Suppleant: Byggmästaren Rob. G. Christenson, för år 1927. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsdricksaktiebolags Styrelse: 
Stadsfullmäktige välja enligt sitt beslut d. 15 okt. 1925, § 127, 3 ledamöter med 
3 suppleanter jämte 1 revisor med 1 suppleant. Val sker för en tid av ett år, 
dock så att det gäller från det andra årets ordinarie bolagsstämma. 
 
En av de av stadsfullmäktige valda ledamöterna i styrelsen skall vara ledamot 
av nykterhetsnämnden. 
 
Valda för tiden från ordinarie bolagsstämma i februari 1927 till ordinarie 
bolagsstämma i februari 1928. 
 
Styrelseledamöter: 
Disponenten Emil Löfberg, från nykterhetsnämnden. 
Gjutaren Karl Källén. 
Juveleraren Gordon Wikström. 
 
Styrelsesuppleanter: 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin, från nykterhetsnämnden. 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
Fabrikören Wiktor Lindbom. 
 
Överförmyndare: 
Väljes i december av S. F. för en tid av 4 år. 
Direktören P. Grundell, till och med 1928. 
 
Suppleant: Bankkassören A. H. Lundin, till och med 1928. 
 
Gode män att biträda vid skifte å stadsjord: 
Valda första gången i oktober 1917 för en tid av 6 år från 1924 t. o. m. 1929. 
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Fabrikören Rich. Björsell. 
Stenhuggaren Karl E. Karlsson. 
 
Ida Sannes fond: 
2 ledamöter av S. F. senast i december att för viss tid jämte församlingens 
kyrkoherde, som är självskriven ledamot, förvalta fonden. 
 
Valda för tiden 1925 till och med 1927. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Johanna Maria Svenssons fond: 
3 ledamöter väljas av Stadsfullmäktige senast i december för viss tid att 
förvalta fonden. 
 
Valda för tiden 1925 t. o. m. 1927. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”: 
Enligt gåvobrevet av den 6 september 1919 skall styrelsen, som handhaver 
stiftelsens angelägenheter bestå av stadens borgmästare såsom ordförande samt 
2 av Stadsfullmäktige valda ledamöter jämte suppleanter för dem. Väljes för 4 
år. 
 
Ledamöter: 
Borgmästaren Axel Sundberg, självskriven ledamot och ordförande. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, vald t. o. m. 1929. 
Fabrikören Wiktor Lindbom, vald t. o. m. 1929. 
 
Suppleanter: 
Disponenten Ludv. Andersson, vald t. o. m. 1929. 
Segelsömmaren Ernst Robert Strandén, vald t. o. m. 1929. 
 
Engbergska donationens stipendienämnd: 
 
Enligt S. F. beslut den 18 december 1925, § 169, består denna nämnd av 3 
ledamöter med 2 suppleanter. 
 
Val förrättades av Stadsfullmäktige och sker senast i december för en tid av 3 
år. 
Valda för tiden 1926 t. o. m. 1928: 
 
Ledamöter: 
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Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordförande. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
Överläraren And. Jakobsson. 
 
Suppleanter: 
Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
Rektorn Sigfrid Sandström. 
 
Valkommittén: 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter som årligen väljas av S. F. första 
januarisammanträdet enligt beslut av den 11 december 1914, § 153 i prot. 
jämte beslut av den 11 januari 1917. Stadsfullmäktige välja ordf. 
 
Valda för 1927: 
Ledamöter: 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordf. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
Handlanden S. P. Ekblad. 
Fabrikören Wiktor Lindbom. 
 
Suppleanter: 
Fabrikören Elis Luckey. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson. 
Mekanikern Otto Olsson. 
 
Budgetberedningen: 
5 ledamöter och 2 suppleanter väljas i november varje år enligt § 6 i 
Stadsfullmäktiges arbetsordning. 
 
För 1926 valdes: 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Konsuln John Sterner. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Suppleanter: 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Handlanden Fritz G. Olsson. 
 
Ombud vid mantalsskrivningen 1926. 
Väljas i november månad årligen. 
 
Ledamöter: 
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Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
Skatteexekutorn Rudolf Ljunggren. 
Brandmästaren A. J. Nordmark. 
 
Suppleant: 
Poliskonstapeln C. I. Alexandersson. 
 
Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén: 
tillsatt av Stadsfullmäktige den 3 september 1914 på obestämd tid och består av 
9 ledamöter, däri inberäknat den av Konungens Befallningsgavare förordnade 
ordföranden. 
 
Av Konungens Befallningshavande förordnade: 
Riksdagsmannen Carl Brännberg, ordf. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, vice ordf. 
 
Av Stadsfullmäktige valda: 
Ledamöter: 
Disponenten Emil Löfberg. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Skatteexekutor Rudolf Ljunggren. 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Gjutaren Karl Källén. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Redaktören Harald Foss. 
 
Suppleanter: 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist. 
Filaren Svante J. Johansson. 
Murarmästaren Klas Zetterström. 
Fabrikören Robert Lycke. 
 
Att ovanstående uppgifter överensstämma med föreliggande handlingar; 
betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
(Lysekils Stadsfullmäktige 1927, § Bilaga n:o 1/KJ) 
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1927 AB Plåtmanufaktur, Stockholm. 
 Bolaget utgör en sammanslutning av följande företag: 

AB Bleckvarufabriken, Malmö, 
AB Hugo Brusewitz’ Bleckvarufabrik, Göteborg. 
AB Flodins Bleckvarufabrik, Lysekil, 
AB Kungsörs Bleckkärlsfabrik, Kungsör, och 
Mölntorps Verkstäder AB, Kolbäck. 
Bolaget äger även en mindre fabrik i Stockholm. 
Tillverkar genom nämnda företag plåtemballage, blankt och dekorerat, 
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hushållskärl av bleck, aluminium och koppar, lampor och lyktor, mejerikärl, 
smörkärnor, oljekannor, galvaniserade hinkar och baljor, bensindunkar, säck- 
och lådplomber, spiralborrar för trä, strykjärn m.m. … (Svensk Industrikalender 
1927/Rustan Gandvik) 

 
1927-12-31 Kungliga Västgöta Regemente, I 6, läggs ned. Regementets garnisonsort har 

varit i Vänersborg sedan 1916. (Skaraborgaren nr 4 2023) 
 

  
 
 I 6 Regementsorder den 31/12 1927. (Skaraborgaren nr 4 2023) 
 

Regementschefer från 1679 har varit: 
 1679–1708: G Zelow 

1708–1710: K Hierta 
1710–1714: C G Dücker 
1714–1719: Hans von Fersen 
1719–1721: C Frölich 
1721–1731: C G Kruse 
1731–1737: A Spens 
1737–1740: D J von Löwenstern 
1740–1747: J F Didron 
1747–1749: J F von Kaulbars 
1749–1768: A Wrede-Sparre 
1768–1775: L Hierta 
1775–1785: Carl Julius Bernhard von Bohlen 
1785–1808: G W Fock 
1808–1811: M Palmstierna 
1811–1824: G M Adlercreutz 
1824–1842: U C C A von Platen 
1842–1858: B Von Hall 
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1858–1868: E G Lilliehöök 
1868–1872: E H Hagberg 
1872–1887: M W Hamilton 
1887–1896: C W Ericson 
1896–1904: Axel von Matern 
1904–1912: Erik Bergström 
1912–1913: Anders Erik Werner 
1913–1922: Hugo Leonard Leth 
1922–1927: Ernst Nils David af Sandeberg 

 (wikipedia) 
 
1927-12-31 Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, Register (avskrift/KJ): 

Anslag: 
Badstrands i Bansvik ordnande 75. 

 Fastighetsregister 83. 
 Representation vid Svenska Stadsförbundets kongress 84. 
 Medlemskap i Svenska Stadsförbundet 128. 
 Prenumeration å Svenska Stadsförbundets tidskrift 129. 
 Vinterbadets öppethållande 127. 
 Föreläsningsföreningen 152. 
 Folkbiblioteket 152. 
 Skyttegillet 153. 
 Norra Kvarngatans vatten- och avloppsledningar 166. 
 Stigbergsgatans vattenledning 169. 
 Stenkross 170. 
 Arbetsförman Hellbys gratifikation 171. 
Avsägelser: 

Ledamotskap i stadsfullmäktige 41. 
 Ledamotskap i arbetslöshets- och hjälpkommittén 18. 
Arbetsförmannens ansökan om löneökning 171. 
Avslutningstal 174. 
 
Barnavårdsnämnden, revisionsberättelse, 67, utgiftsstat. 
Brandväsendet, eldsläckningshjälp till Slätten, 33, 59, utgiftsstat, 158. 
Busslinjer, Lysekil – Skalhamn, Lysekil – Sjöbol, 35. 
Brännvinsförsäljning, Systemaktiebolaget koncession, 64, 162. 
Badstrands i Bansvik ordnande 71, 75. Badhusets öppethållande 127. 
Budgeters uppgörande, sparsamhet, 88. 
Byggnadsbestämmelser, förslag till ändring, 14, 30, 58. 
Bränsleförnöderheters inköp 135. 
 
Drätselkammaren, förvaltnings- och revisionsberättelser, 85. 
 
Elektricitetsverket, förvaltnings- och revisionsberättelser, 87. 
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Fastighetsregister, tillsyn över, 66, registerförares förordnande, 8, anslag till 
regisrerförare, 83. 
Fattigvården, plats för nytt försörjningshem, 77, 96, 150, 165, 
revisionsberättelse, 86, utgifts- och inkomststat. 
Folkskolan, förvaltnings- och revisionsberättelser, 131, utgifts- och 
inkomststat, 155. 
Fortsättningsskolan, förvaltnings- och revisionsberättelser, 131, utgifts- och 
inkomststat, 155. 
Folkbiblioteket, revisionsberättelse, 50, anslag, 152. 
Föreläsningsföreningen, revisionsberättelse, 50 anslag 152. 
 
Gator: 

Norra Kvarngatan, vatten och avloppsledningar, 166, 
Stigbergsgatan, vattenledning, 169. 

Göteborgs Handelsbank, A.-B., hamninrättningens kreditivlån, 159. 
Grundavgifter till pensionsväsendet, uppbörd av, 47, 110. 
 
Hamninrättningen: Packhusområden 34, 70. Hamnavgifter 53, 108,  
Utgifts och inkomststat 173. Kreditivlån hos A.-B. Göteborgs Handelsbank 
159. 
Hellby, arbetsförman, gratifikation, 171. 
 
Järnvägsstyrelsen, Kungl., skrivelse om förbättrade tågförbindelser, 54, 90. 
 
Kommunala arkiv 134. 
Kommunala mellanskolan, förvaltnings- och revisionsberättelser, 132, villkor 
för statsövertagande, 133. Utgifts- och inkomststat, 156. 
Kommunikationer, busslinjer, 35, utredning, 172. 
Köttbesiktningsbyrån, inkomster, 158. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsbolag A.-B., vinstfördelning, 32, 139. 
Lysekils Järnvägsaktiebolag, personaluppsägning, 19. Stämmor, instruktion för 
ombudet, 82, 91. 
Lån, Lysekils Sparbank, 126, A.-B. Göteborgs Handelsbank, 159. 
 
”Maria Murrays minne”, stiftelsen, villans användning för hydrografisk-
biologisk station, 60, 160. 
Motioner: Herrar Brännberg, Foss och Ekblad, badstrands i Bansvik ordnande 
71, 75. 
 Herr Lüsch, utredning om förbättrade kommunikationer 172. 
 Herr Foss, om gemensamma bränsleinköp 135. 
Nykterhetsnämnden, revisionsberättelse, 49, årsredogörelse, 69, reserverat 
anslag, 151. 
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Ordningsföreskrift, rusdryckers och pilnserdrickas förtäring å allmänna platser, 
161. 
Oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige, förteckning, 39. 
 
Packhusområden för hamnen 34, 70. 
Parkstyrelsen, revisionsberättelse, 38, utgiftsstat, 158. 
Pilsnerdricka, ordningsföreskrift mot förtäring å allmänna platser, 161. 
Pilnserdricksutskänkningsaktiebolaget, vinstmedelsfördelning, 32, 139. 
Pensionsavgifter, uppbörd av, 47, 110. 
Polisväsendet, konstaplarnas löneförmåner, besvär 31, utgiftsstat, 158. 
Prenumerationer: Svenska Stadsförbundets tidskrift 129, Post- och Inrikes 
Tidningar 130. 
Postförbindelsers förbättrande 54, 90. 
 
Rusdrycker, ordningsföreskrift mot förtäring å allmänna platser, 161. 
Renhållningen, lån, 126, utgiftsstat, 158. 
 
Sparsamhet vid budgeters uppgörande 88. 
Skyttegillet, revisionsberättelse, 68, anslag 153. 
Slätten, eldsläckningshjälp, 33, 59. 
Stadens utgifts- och inkomststat 173. 
Stadsfullmäktige: Förteckning över ledamöter 2. Avsägelse av ledamotskap 41. 
Ny ledamot 42, Förteckning över oavgjorda ärenden 39. Avslutningstal 174. 
Stenkross, inköp, 170. 
Stadsplanen och byggnadsbestämmelserna, ändringsförslag, 14, 30, 58. 
Stadsexekutorstjänstens återbesättande och instruktion för densamma 98. 
Stadsvaktmästaretjänstens återbesättande och instruktion för densamma 98. 
Systemaktiebolaget, koncession, 64, 162. 
Sundhetsvården, utgiftsstat, 158. 
Svenska Stadsförbundet: Representation vid kongress 84. Medlemsavgift å 
tidskrift 129. 
Sveriges pomologiska förenings skrivelse om handel med utländska 
trädgårdsprodukter 40. 
 
Tekniska aftonskolan, revisionsberättelse, 51, verksamhetsberättelse, 109. 
Telegrafverkets skrivelse om ledningars framdragande 52. 
Tågförbindelses förbättrande 54, 90. 
Trädgårdsprodukter, utländska, handel med, 40. 
Tomtförsäljningar: 

Oscar Ödman, 14, 30. 
I. Knutsson, 15. 
Rick. Berglund, Helena Hallenbergs stärbhus 16. 
Johan Forsell 36. 
Karl Andersson 37. 
Karin Cornér-Cornelis 61. 
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Adolf Karlsson 62. 
Robert Olsson. Johan Backman 79. 
Gust. Cornér-Cornelius 80. 
A. M. Andersson 81. 
Paulina Larsson 99. 
Axel Färnlöf 100. 
Albert Söderberg 101. 
Johan Sahlin 102. 
Lysekils Diakonistiftelse 103. 
G. Sundström 104. 
Hildur Johansson 105. 
Gustaf Jakobsson 106. 
Gustav Adolf Mårtensson 107.  
Verner Hernström 119. 
H. T. Christenson 120. 
Leonarda Norrman 121, 
Carl Josefsson 122, 148. 
Olof Bergqvist 123. 
Astrid Andersson 124, 
Otto Tingdahl 125, 
J. A. Winge 141. 
J. F. Andersson 142. 
Alb. S. Andersson 143. 
J. F. Olsson 144. 
Helge Mattsson 145. 
Helena Gustafsson 146. 
Eskil Kihlberg 147. 
Anders och Hans Andersson 149. 
Therese Lundin 167. 
Patrik Öhnberg 168. 

 
Utskänkning av pilsnerdricka: 

Hilma Lycke, 65, 
Rich. Björsell 89. 

Utgifts- och inkomststater: 
Fattigvården 154. 
Folkskolan 155. 
Fortsättningsskolan 155. 
Kommunala mellanskolan 156. 
Barnavårdsnämnden 157. 
Renhållningen 158. 
Brandväsendet 158. 
Vatten- och avloppsledningar 158. 
Sundhetsvården 158. 
Polisväsendet 158. 
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Parkstyrelsen 158. 
Staden 173.  
Hamninrättningen 173. 

 
Vatten- och avloppsledningar: 

Igenfyllnad av lilla vattendammen och ny fördämning för stora 76, 97. 
Norra Kvarngatan 166. 
Stigbergsgatan 169. 
Utgiftsstat 158. 

Vattenklosetter: 
Herman Fleming, 48, 
Ernst Sahlén, 48, 
Arnold Ohlsson 63, 
A. & R. Christensson, 117, 
Hulda Korneliusson, 118. 
Gust. Cornér-Cornelius, 140. 

 
Varmbadhusets öppethållande, anslag 127. 
Val: Stadsfullmäktige: ordförande 4, vice ordförande 5. Valkommittén: 
ledamöter 8, ordförande 8. Drätselkammaren: ordförande och vice ordförande 
9. Hamnstyrelsen: ordförande och vice ordförande 10. Folkskolestyrelsen: 
ordförande och vice ordförande 11. Vattenstyrelsen: ordförande och vice 
ordförande 12. Brandstyrelsen: ordförande och vice ordförande 13. 
Byggnadsnämnden: ordförande och vice ordförande 23. Elektricitetsverkets 
styrelse: ordförande och vice ordförande 24, ledamot 116. 
Renhållningsstyrelsen: ordförande och vice ordförande 25. Parkstyrelsen: 
ordförande och vice ordförande 26, Polisnämnden: ordförande och vice 
ordförande 27, suppleanter 46. Handels- och sjöfartsnämnden: ordförande och 
vice ordförande 28. Kommunala mellanskolans styrelse: ordförande och vice 
ordförande 29. Arbetslöshets- och hjälpkommittén: ledamot 22. Extra rådman 
95. Fastighetstaxeringsnämnd: ledamöter och suppleanter 115. 
Budgetberedningen 113. Mantalsskrivningsombud 114. Kommunala 
befattningar 138. 

 
./ 


